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 turpinājums 5. lpp.Ja attiecīgajā teritorijā 
jau ir pietiekams skaits, 
piemēram, maizes 
ceptuvju,  pašvaldība 
nemaz nedrīkstētu 
nolīgt cepējus un 
dibināt savu beķereju.

4. lpp.

Dīvainās medicīnas 
dīvainais streiks
N enoliedzami, situācija ir visnotaļ dīvaina. Jau mēnesi pie mums 

notiek mūsu veselības aprūpes “pamatšūniņas” – ģimenes ārstu 
institūcijas – streiks, It kā cilvēki streiko, it kā tomēr kaut ko dara, 

it kā pieņem pacientus, bet mazāk, it kā ņem maksu par to, kas pie-
nāktos par valsts līdzekļiem, it kā neņem. Un kamēr šis “it kā streiks” 
notiek, citu nozaru mediķi saka – kopumā jau pie mums (t.i. pārējiem) 
liekie pacientu tūkstoši, kurus “it kā streika” laikā pasūta vienu kabinetu 
tālāk mūsu primārās aprūpes speciālisti, nekādi nedrūzmējas pie pārējo 
speciālistu durvīm.

Nevar noliegt – situācija medicīnā, tajā skaitā arī ārstu, māsu un citu noza-
res darbinieku atalgojumā, nekādi nav nosaucama par stabilu un pozitīvu. 
Tomēr šajā situācijā satraucošākais nav pats ģimenes ārstu streiks kā parādī-
ba un protesta forma. Drīzāk mēs varam runāt par zināmu “kroplumu” pašā 
medicīniskās aprūpes sistēmas struktūrā. Un tam ir vairāki iemesli.

Pirmkārt, streiks uzskatāmi parāda, ka kopumā, izrādās, ģimenes ārstu 
institūcija vai nu nefunkcionē vispār (par ko liecina tas, ka citu speciālistu 
medicīnisko pakalpojumu un konsultāciju apjoms, kuram taču streika laikā 
vajadzētu pieaugt teju vai ģeometriskā progresijā, gandrīz nemainās), vai 
arī funkcionē pilnīgi ačgāni (izrakstīt vajadzīgās receptes var arī citi ārsti, bet 
izmērīt asinsspiedienu var arī aptiekā). Otrkārt, pārējās mediķu sabiedrības 
attieksmi pret streiku uzskatāmi demonstrē lielākās mediķu arodbiedrības 
vadītāja Valda Kera komentārs: cilvēki iet uz darbu, saņem par to naudu, 
sniedz pakalpojumus, tomēr saka, ka streiko. “Ar vārdiem nevajag spē-
lēties,” ir piebildis Keris. Un šī frāze ir simptomātiska – tātad pat pašiem 
mediķiem (it kā ģimenes ārstu kolēģiem) nav īsti skaidrs, ko, kāpēc un kā 
grib panākt ģimenes ārsti, jo pat mediķu pārstāvji atzīst, ka piedāvājums 
kompromisam esot bijis gana labs. Treškārt, vislielāko streikojošo sašutumu 
(vismaz publiskā apritē) sarunās ar ministriju ir izraisījušas nevis diskusijas 
par naudām un procentiem, bet gan par to, ka naudas apjoms tiek saistīts 
ar “kvalitātes kritērijiem”. Vai tas neliecina par vēl vienu ielaistu kaiti: līdzī-
gi kā savulaik skolotājiem, kuru protesta akciju laikā tika prasīts “palieli-
nāt” visiem bez izņēmuma, neatkarīgi no rezultātiem un kvalitātes? Vai tas 
neliecina, ka šajā situācijā daļa ģimenes ārstu ir dzīvojuši kā “nieres tau-
kos”? Izraksti receptītes, aizsūti pie kāda speciālista, izmēri asinsspiedienu, 
paklausies pacientu bēdu stāstos, un kapitācijas nauda plūst pati?

Būtībā situācija ir absurda pati par sevi. Neviens nenoliedz ģimenes 
ārstu tiesības protestēt un pat streikot. Šādai situācijai pat rasti tīri organi-
zatoriski risinājumi – lai pacienti nepaliktu pavisam bez primārās aprūpes, 
viņiem nodrošinātas iespējas tieši vērsties pie speciālistiem atbilstošās 
situācijās. Tas viss būtu saprotams. Bet! Šobrīd par Veides kundzes organi-
zācijas rīkotā “it kā streika” termiņu noteikts 1. oktobris. Tātad – trīs mēne-
šus valstī tīri teorētiski nav pieejama primārā medicīniskā aprūpe. Un šī 
situācija vairs neierakstās nekādos rāmjos. Tas būtu līdzīgi, kā tad, ja pēkšņi 
streikotu visi policisti. Un trīs mēnešus mums nebūtu neviena, kas sargātu 
sabiedrisko kārtību, bet kritiskos gadījumos policistu arodbiedrība ieteiktu 
vērsties pie armijas – viņi palīdzēs...

Streiks pēc savas būtības ir galējā protesta forma. Kādas nozares cilvēki 
pārstāj strādāt, sekojoši – tas rada neērtības daudziem citiem, bet rezul-
tātā tiek panākta vienošanās ar priekšniecību (valdību, ministriju, nozares 
vadību, firmas īpašniekiem – atkarībā no nozares un streikojošo piederī-
bas kādai profesijai). Parasti vienošanās ir kompromiss. Šoreiz izskatās, ka 
“kapitācijas nauda” un neesošie kvalitātes kritēriji ir nepārkāpjami klup-
šanas akmeņi. Un šeit noteikti nederēs “nostāšanās pozā” – vai nu tā, kā 
mēs gribam (citiem vārdiem, dodiet mums tik un tik miljonus), vai mēs 
nestrādājam. Starp citu, it kā nestrādājam. Atšķirībā no “Deutsches Bahn” 
mašīnistu streika, kur rezultāts ir pārdesmit atcelti vilcienu reisi vai dažu 
tūkstošu cilvēku laicīga nenokļūšana darba vietā, šoreiz runa ir par mūsu 
visu veselību. Vismaz tā tam būtu jābūt, ja pieņemam, ka izveidotā ģime-
nes ārstu institūcija darbojas kā Šveices pulkstenis. Turklāt darbošanās “kā 
Šveices pulkstenim” nozīmē arī zināmu kvalitāti pašā “darbošanās” proce-
sā. Hipokrāta zvēresta piesaukšana laikam šeit būtu nevietā, jo dižais grie-
ķis laikam kapā otrādi apgrieztos, ja redzētu, kā notiek šis “it kā streiks”. No 
otras puses – ja reiz kopumā “it kā streiks” nekādu, vismaz tūlītēji saska-
tāmu “sastrēgumu” nozarē nerada (nerunāsim te par potenciālām tālejo-
šām sekām – kā pacientu ielaistas slimības utt.), tad varbūt jautājums ir par 
visas sistēmas maiņu, kas darbotos efektīvāk, nestaipot deķīti šurpu turpu 
ar argumentu “kurš te ir galvenais?”. Jo visā šajā “pīļu dīķa revolūcijā” ir 
aizmirsies pats galvenais – pacients. 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Ne 
vienai vien pašvaldībai Latvijā 
piemīt niķis iesaistīties uzņē-
mējdarbībā, tādējādi liekot 
sprunguļus privātās uzņēmēj-
darbības riteņos. Argumenti par 

konkurences kropļošanu un uzņēmēju izstumšanu 
no tirgus diemžēl nestrādā. Un runa nav par tādām 
pašvaldību kapitālsabiedrībām kā ūdenssaimniecī-
ba vai siltumapgāde, vietējām varām visā Latvijā 
ir arī tādi uzņēmumi, kā apbedītājs, spirta brūzis, 
zobārstniecība, viesnīcu, ēdināšanas pakalpojumu 
un kravu pārvadājumu bizness. Uzņēmējam, kurš 
operē ar saviem privātajiem līdzekļiem, ir grūti vai 
pat neiespējami konkurēt ar šiem uzņēmumiem, 
kuri biznesā iegulda pašvaldības naudu. 

KAD LIKUMU APIET AR LĪKUMU
Valsts pārvaldes iekārtas likuma 88. pants nosa-

ka, ka publiska persona savu funkciju efektīvai izpil-
dei var dibināt kapitālsabiedrību vai iegūt līdzdalību 
esošā kapitālsabiedrībā, ja īstenojas viens no šādiem 
nosacījumiem: tiek novērsta tirgus nepilnība – situāci-
ja, kad tirgus nav spējīgs nodrošināt sabiedrības inte-
rešu īstenošanu attiecīgajā jomā; publiskas personas 
kapitālsabiedrības vai publisku personu kontrolētas 
kapitālsabiedrības darbības rezultātā tiek radītas pre-
ces vai pakalpojumi, kas ir stratēģiski svarīgi valsts 
vai pašvaldības administratīvās teritorijas attīstībai 
vai valsts drošībai;  tiek pārvaldīti tādi īpašumi, kas ir 
stratēģiski svarīgi valsts vai pašvaldības administratī-
vās teritorijas attīstībai vai valsts drošībai.

Turklāt  pašvaldībai pirms kapitālsabiedrības dibi-
nāšanas vai iesaistīšanās jau esošā kapitālsabied-
rībā jāizvērtē, vai minētos mērķus nav iespējams 
sa sniegt citādā veidā un jākonsultējas gan ar kompe-
tentām institūcijām konkurences aizsardzības jomā, 
gan komersantus pārstāvošām biedrībām vai nodi-
binājumiem. Respektīvi, ja attiecīgajā teritorijā jau ir 
pietiekams skaits, piemēram, maizes ceptuvju,  paš-
valdība nemaz nedrīkstētu nolīgt cepējus un dibināt 
savu beķereju. Tā vismaz šķiet, izlasot likumu. Taču 
katru likumu iespējams apiet ar līkumu. Piemēram, 
viesnīcu nokristīt par augstskolas dienesta viesnī-
cu un nodarboties ar uzņēmējdarbību uz nebēdu. 

Ventspils viesnīcu “pīrāga” 
pašvaldības daļa
Vēsā un lietainā vasara krietni vien sit pa kabatu tūrisma biznesam. Latvijas lauku tūrisma asociāci-
jā “Lauku ceļotājs” saka, ka saistībā ar sliktajiem laika apstākļiem, lauku tūrisma mītņu noslo-
gojums šovasar ir krietni vien zemāks nekā citus gadus. Īpaša pamata priecāties nav arī piejūras 
kempingiem – tā kā līst lietus un jūra ir auksta, cilvēki nereti atsakās no rezervācijas. Vasaras 
sezonas bilanci vēl varētu glābt karsts un saulains augusts, taču izrādās, ka laika apstākļi nav vienī-
gais faktors, kurš viesnīcu biznesā iesaistītajiem uzņēmējiem Ventspilī liek raukt pieres. Runa ir par 
konkurenci. Turklāt konkurenta lomā ir valsts un pašvaldība, kurai vismaz teorētiski vajadzētu darīt 
visu iespējamo uzņēmējdarbības veicināšanai.

Skaidrīte Ābrama 
Konkurences padomes priekšsēdētāja
Notiek tirgus pārdale, jo tur, kur iesaistās pašval-
dība, dibinot savu kapitālsabiedrību, privātajam 
komersantam vairs nav vietas. Un viņš aiziet no 
tirgus. Viņa darbinieki paliek bez darba. Sekas – 
darba šeit nebūs. Būs pašvaldības kapitālsabied-
rība, bet ir risks, ka tas ilgtermiņā būs neefektīvs 
uzņēmums. 

VIEDOKLIS:

Paskatīsimies, kas notiek viesnīcu pakalpojumu jomā 
Ventspilī.

VIESNĪCU BIZNESS 
UN DEFORMĒTĀ KONKURENCE

Ventspils pilsētas mājas lapā teikts, ka 2017.gada 
tūrisma sezonā Ventspilī bija 110 (!) izmitināšanas 
uzņēmumi, kuri vienlaikus varēja piedāvāt 2504 gul-
tasvietas. Tātad par tirgus nepilnības novēršanu šajā 
gadījumā nevar būt ne runas. Taču no šī ienesīgā biz-
nesa pašvaldība malā stāvēt negrasās. Jūra, pludma-
le, kūrorts un  iecienīta tūrisma galamērķa tēls pie-
velk gluži kā magnēts. Un ja reiz ir viesi, tad viņi arī 
jāizmitina. Kāpēc gan lai pašvaldība neiesaistītos šajā 
biznesā? Cita lieta, ka visi tie viesi, kuri izmanto paš-
valdības viesmīlību, privātuzņēmēju bilancēs varē-
tu tikt ierakstīti ailītē “deformētas konkurences dēļ 
negūtie ienākumi”.

Pirmajā vietā jāliek ir Ventspils “Piejūras kem-
pings”, kurš, kā teikts kempinga mājas lapā, pirmos 
viesus uzņēma 2001. gada augustā, un kurā “vie-
siem tiek piedāvātas 4 veidu labiekārtotas kempinga 
mājiņas ar dažādu veidu aprīkojumu, kurām ir dife-
rencētas vasaras un ziemas sezonas cenas. Ventspilī 
tikai “Piejūras kempings” piedāvā tādus naktsmīt-
nes pakalpojumu veidus kā treileru pieslēguma vie-
tas un telšu vietas ar kvalitatīvu servisa pakalpoju-
mu klāstu”.

Par to, ka šis bizness ir pelnītspējīgs, liecina tā 
īpašnieka – pašvaldības SIA "Ventspils labiekārtoša-
nas kombināts" 2016.gada pārskata dati. Proti, 2016. 
gadā kempings savam īpašniekam ienesis 404 116 
eiro. Salīdzinot ar 2015 gadu ienākumi gan par 1586 
eiro ir kritušies. 
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Arī privātpersonām pēc 1. septembra būs 
jāatver plašāk savs maks, lai nodrošinātu 
ugunsdrošību savā mājvietā.
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Reģ.nr. 000740372
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Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Izmaiņas autobusu kustībā 
nedēļas nogalē

Festivāla “Ghetto Games” laikā no 28. 
līdz 30. jūlijam satiksmei tiks slēgtas vai-
rākas ielas. No 28. jūlija, plkst. 7 līdz 31. 
jūlija plkst.7 būs slēgts Lielais prospekts 
no Kuldīgas ielas līdz Aleksandra ielai. Šajā 
posmā kursējošo autobusu kustības ceļš 
tiks novirzīts pa Jūras un Aleksandra ielu. 
Pietura “Olimpiskais centrs” abos virzie-
nos tiks apkalpota, autobusu kustības laiki 
nemainīsies.

No 30. jūlija plkst. 7 līdz 31. jūlija plkst. 
7 satiksmei būs slēgts Lielais prospekts no 
Ganību ielas līdz Kuldīgas ielai. Maršruta 
autobusu Nr.5, 6, 10, 20, 22, 23 kustības 
ceļš virzienā no Inženieru ielas uz centru tiks 
novirzīts pa Saules un Jūras ielu, kā arī netiks 
apkalpota autobusu pietura “Dzintarjūra”,  
bet maršrutu autobusu Nr.3, 4, 21 kustības 
ceļi virzienā uz Gāliņciemu tiks novirzīti pa 
Jūras un Aleksandra ielu, pēc tam pa Lielo 
prospektu, Brīvības un Durbes ielu. Netiks 
apkalpotas pieturas “Lielais laukums” un 
“Reņķa dārzs” virzienā uz Gāliņciemu. 

Mainīts arī kustības ceļš maršrutiem Nr. 9 
un Nr. 13, kā arī starppilsētu maršrutiem uz 
Kuldīgu un Liepāju, novirzot tos pa Ganību, 
Inženieru un pēc tam pa Zvaigžņu ielu. 
Pietura “Lielais laukums” netiks apkalpota, 
tuvākā pietura šajos maršrutos ir “Ganību 
iela”.

Informē par rindām slimnīcām
Valsts finansējuma ietvaros bez būtiskas 

rindas Ziemeļkurzemes reģionālajā slimnīcā 
Ventspilī var saņemt diagnostikas pakalpoju-
mus – rentgenoloģiskos izmeklējumus, elek-
trokardiogrammas un laboratorijas izmek-
lējumus. Uz pieprasītākajiem valsts apmak-
sātajiem izmeklējumiem jāgaida rindā. Uz 
datortomogrāfiju – apmēram 2 nedēļas, uz 
magnētisko rezonansi – 5 mēneši, uz ehokar-
diogrāfiju – 5 mēneši, uz elektroencefalogrā-
fiju – 5 mēneši, uz veloergometriju – 3 mēne-
ši, uz ultrasonogrāfiju – 2 mēneši. Uz vizīti 
pie kardiologa jāgaida apmēram 2 nedēļas, 
pie oftalmologa – 6 mēnešus, nefrologa – 3 
mēnešus, neirologa – 2 mēnešus. 

Šogad pasniegs vienu 
Ventspils Lielo balvu 
un septiņas pilsētas balvas

Apbalvojumiem pieteiktās kandidatūras 
tika apspriestas un vērtētas divās kārtās. 
Ventspils pilsētas Lielo balvu piešķir par 
izciliem un nozīmīgiem sasniegumiem, kas 
nesuši Ventspils vārdu valstī un pasaulē, vai 
par būtiskiem nopelniem pilsētas attīstībā, 
saimnieciskajā, kultūras un sabiedriskajā dar-
bībā vai citās pilsētai nozīmīgās jomās. Šogad 
uz to pretendēja Andris Kausenieks, Armands 
Vijups un Didzis Ošenieks. Savukārt pilsētas 
balvu piešķir par augsti profesionālu, godprā-
tīgu darbu kādā atsevišķā nozarē, uzņēmēj-
darbībā, pilsētas vides vizuālā tēla veidošanā 
un citās pilsētai nozīmīgās jomās.

Plastmasas atkritumu 
piesārņojums Kurzemes 
piekrastēs – nemainīgi liels

Ekspedīcijas "Mana jūra" laikā īpaši nega-
tīvas atkritumu piesārņojuma tendences 
novērotas Rucavas novadā. Tāpat vides 
ekspertus īpaši satrauc nemainīgi lielais 
plastmasas atkritumu īpatsvars, kas novē-
rojams lielākajā daļā Kurzemes piekrastes. 
Taču ir arī rajoni, kuros novērojama situā-
cijas uzlabošanās, piemēram, Bernātu un 
Ziemupes teritorijas.

VENTSPILĪ

Šī gada rudenī stāsies spēkā virkne jau-
nu ugunsdrošības prasību, kuru mērķis 
ir uzlabot kā publisko, tā privāto ēku ko-
pējo ugunsdrošību. "Lai gan lielākoties 
ugunsgrēki izceļas dzīvojamā sektorā, 
visbūtiskāk jaunie noteikumi skars uz-
ņēmējus un sabiedrisko ēku īpašniekus, 
kuriem ugunsdrošības prasību izpildē 
nāksies investēt krietni vairāk nekā līdz 
šim, norāda "Inspecta Prevention" vadī-
tājs, ugunsdrošības un civilās aizsardzī-
bas inženieris Aleksandrs Babra.

Biedrība “Baltijas asociācija – Transports 
un Loģistika” (BATL) vērsusies pie visām 
LR Saeimā pārstāvētajām frakcijām un 
neatkarīgajiem deputātiem ar aicināju-
mu nepieļaut akcīzes nodokļa celšanu 
dīzeļdegvielai. Vienlaikus asociācija aici-
na izskatīt BATL priekšlikumu samazināt 
akcīzes nodokli 50% apmērā dīzeļdeg-
vielai pārvadājumos pa dzelzceļu.   

Inga Antāne: Akcīzes nodoklis dīzeļdegvielai 
ir nevis jāpalielina, bet jāsamazina

“Priekšlikuma par akcīzes nodokļa celšanu 
pārskatīšana būtu svarīgs vēstījums nozarei un 
sabiedrībai kopumā, ka mūsu tautas priekš-
stāvji domā par Latvijas tautsaimniecības 
attīstību ilgtermiņā, nevis tikai par budžeta 
“caurumu lāpīšanas” iespējām,” uzsver BATL 
prezidente Inga Antāne. “Katra tonna tranzī-
ta kravas mūsu tautsaimniecībā ienes līdz 15 
eiro, gadā tie ir vairāk kā miljards eiro. Līdz ar 
to ir ļoti svarīga šīs nozares tālākas izaugsmes 
veicināšana,” saka BATL prezidente. 

Saeimā izskatāmā nodokļu reforma paredz 
akcīzes nodokļa likmju paaugstināšanu 
dīzeļdegvielai 10,9% apmērā, taču ņemot 
vērā, ka dīzeļdegvielas cena veido līdz pat 
30% no dzelzceļa pārvadājumu izmaksām, 
šāda lēmuma pieņemšana var novest pie 
Latvijas tranzīta nozares pilnīgas sagrauša-
nas. Diemžēl pieņemot lēmumu par akcīzes 
nodokļa likmju paaugstināšanu dīzeļdegvie-
lai, valdība nav izvērtējusi visus iespējamos 
riskus, ko tas var nest transporta un loģistikas 
nozarei un valsts ekonomikai kopumā. 

“Visas trīs Latvijas lielās ostas (Rīga, 
Ventspils un Liepāja) ir izteiktas eksporta 
ostas, kurās nosūtīto kravu apjomu galveno-
kārt veido Krievijas, Baltkrievijas un citu NVS 
valstu tranzītkravas. Kā zināms, Krievija savus 
energoresursus un pārējās kravas politiski 
un stratēģiski ir nolēmusi novirzīt uz savām 

ostām, kas pēdējos gados piedzīvo strauju 
izaugsmi. To parāda arī tendence kravu apjo-
miem Latvijas virzienā strauji samazināties 
un arī šogad prognozējams kravu apjoma 
kritums. Līdz ar ko jebkādam izmaksu palie-
linājumam pārvadājumiem Latvijas virzienā 
var būt graujoša ietekme. Palielinot dīzeļdeg-
vielas cenas, tranzīta nozare vēl vairāk zau-
dēs savu konkurētspēju jau tā grūtajos kon-
kurences apstākļos. Tā, piemēram, uz tarifu 
jautājumu norādījis arī Baltkrievijas ārlietu 
ministrs Vladimirs Makejs tikšanās laikā ar 
Latvijas ārlietu ministru Edgaru Rinkēviču,” 
vēstulē Saeimas frakcijām un neatkarīgajiem 
deputātiem norāda  BATL. 

Asociācija uzsver, ka pārvadājumu izmak-
su sadārdzināšanās Latvijas teritorijā būs 

ļoti slikts signāls gan mūsu esošajiem, gan 
potenciālajiem sadarbības partneriem. 
Paaugstinot dzelzceļa pārvadājumu izmak-
sas, Latvija arī veicina dzelzceļa infrastruktū-
ras konkurētspējas mazināšanos. 

“Latvijas tranzīta koridora konkurētspējas 
veicināšanai cenas celšanas vietā ir nepie-
ciešams steidzami domāt par konkurētspē-
jīga piedāvājuma radīšanu kravu pārvadāju-
mu piesaistīšanai. Tādēļ BATL aicina valdību 
un Saeimu izskatīt asociācijas priekšlikumu 
samazināt akcīzes nodokli 50% apmērā dīzeļ-
degvielai pārvadājumos pa dzelzceļu.  Šāds 
lēmums palīdzētu attīstīt Latvijas transpor-
ta un loģistikas nozari, bet ilgtermiņā valsts 
budžetā ļautu ieplūst ievērojami lielākiem 
līdzekļiem,” uzsver I.Antāne. 

Latvijas iedzīvotājiem par ugunsdrošību 
būs jāmaksā vairāk

Kā 
skaidro eksperts, jaunie 
ugunsdrošības noteikumi 
papildu izdevumus īpaši 
radīs publisko izklaides 
vietu īpašniekiem, kā arī 

sabiedrisko, tostarp vēsturisko ēku un ražot-
ņu īpašniekiem. Pēc to stāšanās spēkā būs 
jāīsteno virkne preventīvu pasākumu, kuri 
līdz šim nereti uztverti visai formāli – jāiz-
būvē papildu evakuācijas ceļi ēkās, jāizvieto 
jauni apzīmējumi, jāizstrādā un jāveic deta-
lizētas ugunsdrošības instruktāžas, kā arī 
jāverificē esošie ugunsdzēsības līdzekļi un, 
iespējams, tie jānomaina. 

Tāpat jaunie ugunsdrošības noteikumi 
paredz elektroinstalācijas pārbaudes ar ter-
mokameru. “Elektroinstalāciju pārbaude ar 
termokameru ir līdz šim nebijusi prasība 
ugunsdrošības noteikumos. Ar šīs metodes 
palīdzību sertificēti speciālisti pārbauda elek-
troinstalācijas kontaktu savienojumu kvalitā-
ti, piemēram, nozarkārbā vai sadales skapī. 
Saskaņā ar jaunajām prasībām, kas stāsies 
spēkā 1. septembrī, objektos šādu elektro-
instalācijas pārbaudi vajadzēs veikt vienreiz 
10 gados. Tiesa gan, ja objektā vai teritorijā 
ir sprādzienbīstama vide, šāda pārbaude ar 

termokameru būs jāveic krietni biežāk – reizi 
divos gados,” stāsta Aleksandrs Babra.

Izstrādājot jaunās ugunsdrošības prasī-
bas, īpaša uzmanība pievērsta tieši publis-
ko izklaides vietu ugunsdrošībai. Eksperts 
norāda, ka lielākoties noteikumi tikuši radīti, 
balstoties uz iepriekšējo traģisko pieredzi gan 
Latvijā, gan ārvalstīs, kad, piemēram, aizde-
goties naktsklubam, to īpašnieku vai pasā-
kumu organizatoru nevērības dēļ bojā gājuši 
desmitiem cilvēku. Tāpat jauno ugunsdrošī-
bas prasību autori ņēmuši vērā faktu, ka liela 
daļa sabiedrisko ēku ir morāli novecojušas, 
neatbilst tajās izvietoto iestāžu darbības spe-
cifikai un nav piemērotas, lai tajās noritētu 
pasākumi ar lielu apmeklētāju skaitu. Tādēļ 
jaunās ugunsdrošības prasības paredz, ka 
ēkās, kurās tiek organizēti publiskie pasāku-
mi ar vairāk nekā 50 apmeklētājiem, jāveic 
virkne jaunu ugunsdrošības pasākumu, pie-
mēram, pirms katra pasākuma jāizstrādā 
individuāla ugunsdrošības instrukcija.

Arī privātpersonām pēc 1. septembra būs 
jāatver plašāk savs maks, lai nodrošinātu 
ugunsdrošību savā mājvietā. Pēc jauno notei-
kumu stāšanās spēkā, ja daudzdzīvokļu mājā 
ir gāzes iekārta – plīts vai katls, dabīgās ven-
tilācijas kanālam būs aizliegts pievienot vir-
tuves tvaika nosūcējus, ja nav citas ventilāci-
jas, kas nodrošina gaisa apmaiņu telpā. Tāpat 
līdz 2020. gadam obligāti katrā mājoklī būs 
jāuzstāda tik nepieciešamie dūmu detektori, 
norāda Aleksandrs Babra.

“Ugunsdrošība un iespējamo ugunsgrēku 
risku maksimāla samazināšana būtu jāuz-
tver ļoti nopietni gan privātpersonām, gan 
uzņēmējiem, jo pašlaik šajā jomā Latvijai 
ir vieni no vissliktākajiem rādītājiem visā 
Eiropas Savienībā. Ikvienam Latvijas iedzīvo-
tājam derētu atcerēties, ka jaunie ugunsdro-
šības noteikumi radīti nevis tādēļ, lai sagādā-
tu galvassāpes un papildu izdevumus, bet lai 
iespējami samazinātu uguns nelaimju skai-
tu un uzlabotu kopējo ugunsdrošības līmeni 
Latvijā. Izmaiņas, kas vērstas gan uzņēmēju, 
gan privātpersonu virzienā, var šķist dārga 
likumdevēju kaprīze, tomēr, īstenojot visu 
prasīto dzīvē, drošība ēkās varētu pieaugt,” 
atzīmē Aleksandrs Babra. Viņš gan piebilst, 
ka šobrīd vēl ir pāragri prognozēt, cik efektīvi 
būs jaunie noteikumi, jo tikai laika gaitā varēs 
secināt, vai ieviestās izmaiņas samazinājušas 
ugunsgrēku un bojā gājušo skaitu. 
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Andrejs nesen nokārtojis tādu kā “stikla 
sīkplastikas lielmeistara” 
eksāmenu: izgatavojis sarkanu 
rozi, kādas, viņš pārliecināts, 
nav nekur pasaulē.  turpinājums 6. lpp.

To 
visu  pāris reizes gadā, 
Pilsētas un  Jūras svētkos, uz 
izbraukuma tirgus letēm var 
ieraudzīt arī Ventspilī. Tikai 
grūti noticēt, ka darinātāji ir 

pašu ļaudis, jo Ventspils stiklinieki no  pub-
licitātes līdz  šim ir vairījušies. “Ja sāksim 
reklamēties, mūs ar pasūtījumiem apraks. 
Visus izpildīt būs pāri mūsu spēkiem,” atzīst 
šīs darbnīcas īpašnieks un galvenais amata 
meistars Andrejs Virbulis, kurš stikla pieradi-
nāšanā apmācījis un nu jau daudzus gadus 
strādā kopā ar savu vecāko dēlu Artūru.   

IESĀKUMĀ BIJA BOMZIS
Ostgalā,  Karlīnes ielā dzimušais Andrejs 

Virbulis no tēva, zvejas kuģa stūrmaņa, sais-
tību ar jūru pārmantojis netiešā veidā, tūlīt 
pēc vidusskolas sākdams strādāt par atslēdz-
nieku toreizējā zvejnieku kolhoza “Sarkanā 
bāka” mehāniskajās darbnīcās. Tolaik tur – arī 
labas algas vilināti – bijuši sapulcēti ļoti aug-
stas klases dažādu amatu meistari. Vērīgais 
un strādīgais jauneklis no viņiem daudz ko 
iemācījies, darbu turpinādams arī pēc die-
nesta padomju armijā  un aizsniedzies pat 
līdz diezgan augsta remontu priekšnieka 
krēslam. Taču politiskā iekārta mainījusies, 
kolhozs likvidēts, ar ģimenes izveidošanu 
savādāka kļuvusi arī personīgā dzīve. Lai kā 
arī būtu, darba ziņā nākotne tomēr šķitusi 
skaidra: strādāt ar dzelžiem, pie visa veida 
mehānismiem un dzinējiem, jo tas padevies 
un savā veidā arī iepaticies. Bet še tev – visu 
ar kājām gaisā sagriezis viens krievu bomzis! 
Tagad Andrejs par to viņam uz viņsauli sūta 
paldies. Bet labāk par visu pēc kārtas.

NEAPTVERAMI, KA NEDZER VODKU
“Pēc apprecēšanās ar daugavpilieti, filoloģi 

Birutu kādu laiku strādāju  Mežotnē, kur viņu 
nozīmēja par skolotāju, bet man piedāvāja 
katlu mājas priekšnieka amatu. Kad pietei-
cās vecākais dēls Artūrs, pārcēlāmies tuvāk 
Birutas vecākiem uz Daugavpili. Es atkal 
nonācu pie dzelžiem, biju atslēdznieks tolaik 

Mūža kāpiens stikla kalnā
Daudzi ventspilnieki, iespējams, pat  
nezina, ka viņu pilsētā jau kopš šā 
gadsimta sākuma pastāv Latvijā un 
arī Baltijas valstīs vienīgā stikla sīk-
plastikas darbnīca. Tajā no šī krāšņā, 
bet kaprīzā materiāla profesionāli 
izgatavo  suvenīrus un mīļlietiņas, 
ko piedāvā ne vien Latvijas, bet arī 
vairāku ārvalstu tirgos. Amizantus 
stikla briedīšus, negantus skorpio-
nus, košus gaiļus, gulbjus, mārītes, 
krāsainu vijumu enkurus, spožus 
zvanus un daudz ko citu, par naudas 
piesaistītājām zaļajām vardītēm un 
dažādu veidu un nokrāsu ziediem  
nemaz nerunājot. 

slavenajā lokomotīvju remonta rūpnīcā. 
Atmiņā palikuši sirsnīgie krievu darbabiedri, 
kuri ar sapratni pieņēma faktu, ka es nepīpē-
ju, bet par prātam neaptveramu uzskatīja, 
ka es, tāds “zdorovij mužik”, nedzeru vodku. 
Bija labi un interesanti, bet vilka uz bērnības 
un jaunības pilsētu Ventspili, pie tuviniekiem 
un draugiem. Biruta pārāk neiebilda,” atceras 
Andrejs. Viņš atkal dabūjis darbu "Sarkanajā 
bākā", nopircis vecu koka mājiņu Vasarnīcu 
ielas līkumā starp Vecpilsētu un Ostgalu un 
sācis to pārbūvēt par ģimenes ligzdu. 

GODĪGAIS UN GUDRAIS SAVĀDNIEKS
“Strādāju pārsvarā viens, pašā ielas malā. 

Pa laikam kādu vārdu pārmīt un naudiņu 
paģiru lāpīšanai paprasīt piestāja degradēju-
šies klaidoņi bezpajumtnieki. Teicu, ka man 
nauda kokos neaug, lai pie būves padara 
to vai citu darbiņu, tad dabūs. Vieni lamā-
ja mani par buržuju un ekspluatatoru, citi 
šo to arī padarīja, vēl kāds raudzīja kaut ko 
nočiept. Starp viņiem atpazinu Ventspils lep-
nākā restorāna “Kosmoss” agrāko muzikan-
tu, saksofonistu Anatoliju Abramovu. Laikam 
taču krogus muzikanta darbs šo vēl samē-
rā jauno, dziļi inteliģento cilvēku bija ievilcis 
alkohola atkarībā, turklāt viņš nekādi nespēja 
un laikam arī negribēja piemēroties mežonī-
gā kapitālisma apstākļiem. Tanī skaitā kaut-
rējoties runāt un tāpēc nemaz nemēģinot 
mācīties latviešu valodu, bez kuras agrāk 
visur varēja iztikt,” Andrejs sakās respektē-
jis šīs savādības, jo novērtējis, ka Anatolijs 
pat šādos apstākļos nav zaudējis godīgumu. 

Piedāvājis viņam jaunbūvē būcenīti un tādu 
kā sarga vietu, par ko  Anatolijs it kā atmak-
sā centies Andrejam iestāstīt, cik daudzkārt 
labāks, radošāks, interesantāks un ienesī-
gāks par viņa pašreizējo var būt darbs ar 
daudzkrāsainu stiklu, no tā gatavojot suve-
nīrus, piemiņas zīmes un rotaslietas. Pats 
viņš to pirms daudziem gadiem iemācījies 
un darījis Krievijā, un ar sajūsmu atcerējās 
joprojām. Pārliecinājis vai varbūt pierunājis: 
Andreja garāžā viņi kopīgi izgatavojuši pri-
mitīvu degli stikla kausēšanai, iegādājušies 
kādus nekādus stikla stienīšus un Anatolijs 
nodemonstrējis, kā tie pārtop dīvainās dzīv-
nieku figūriņās.

SAVLAICĪGAIS IMPULSS
“Uz radošumu jebkurā amatā esmu bijis 

vienmēr. Pat Sevastopolē, trīs gadus dienējot 
flotē par šifrēšanas aparatūras operatoru, to 
nācās pielietot. Taču es joprojām nezinu, kas 
manī līdz tam bija snaudis – uz rotaļlietām 
kārs bērns, mākslinieks, dizaineris, humo-
rists, dabas vērotājs vai vēl kas, bet Anatolija 
paraugdemonstrējumi to visu it kā atmodinā-
ja. Deva impulsu, un man atlika tikai atzīt, ka 
āķis ir lūpā,” uz laiku pirms apmēram septiņ-
padsmit gadiem atskatījās Andrejs. Izstādēs 
un suvenīru bodēs viņš Anatolija veidotajiem 
līdzīgus darinājumus  bija redzējis, bet nav 
varējis iedomāties, ka kaut ko tik miniatū-
ru, skaistu un atraktīvu pats  varētu izgatavot 
ar savām raupjajām rokām, kurās jaušams 
lāča spēks. 

“Saku paldies vecākiem un vēlākajiem 

amata skolotājiem, kas mācīja būt neatlai-
dīgam. Jo, lai kaut cik pieradinātu rokas dar-
bam ar stikla sīkplastiku, vajag vismaz pusi 
gada. Lai ar šo kaprīzo materiālu sadraudzē-
tos, jāpaiet daudz, daudz ilgākam laikam, 
un varbūt tikai mūža nogalē varēs novērtēt, 
vai tas patiešām ir izdevies,” Andrejs ir pie-
sardzīgs prognozēs, vai kādreiz sevi gribēs 
un varēs dēvēt par stikla plastikas māksli-
nieku, jo pagaidām par atbilstošāku uzskata 
amatnieka nosaukumu. Neslēpjot, ka viņam 
ir savs stabils, no ārzemju paraugiem atšķi-
rīgs  figūriņu darināšanas stils un rokraksts, 
rakstura diktēta krāsu un stila izvēle, savi vis-
labprātāk veidojamie “kroņa” kukaiņi, dzīv-
nieciņi un ziedu kompozīcijas.  Darbnīcu 
Andrejs iekārtojis paša pārbūvētās mājas 
otrajā stāvā, lai pie ūdeņraža degļa, kura 
liesma sasniedz 2000 –2500 grādu, ar stiklu 
varētu darboties jebkurā diennakts stundā.

NE DARBS, BET DZĪVESVEIDS
“Par laimi, darbs man nav kļuvis par rutī-

nu sliktākā nozīmē, esmu sapratis un ievēro-
jis, ka to nav jēgas darīt drūmā noskaņoju-
mā, ka rokas varēs paveikt tikai to, kas izdo-
māts galvā vai pēkšņas intuīcijas nodiktēts. 
Varu strādāt, neskaitot stundas, jo šķietamo 
“ķiņķēziņu” tapšana prasa nevis daudz, bet 
ļoti daudz darba. Pat manas trenētās rokas, 
piemēram, skorpiona izveidošanai patērē 
vismaz pāris stundas,” Andrejs neslēpj rado-
šā amata garozu, vienlaikus paužot gandarī-
jumu, ka ar gadiem darbs padodas aizvien 
labāk. 

“Savas tehniskās iemaņas neslēpju ne 
no viena, kas grib no manis klātienē vai 
neklātienē mācīties. Pavērojuši, kā vei-
cas man, daudzi ir gatavi saukt kā balo-
dis pasakā: “Protu, protu!” Bet dzīvē jārē-
ķinās, ka pat talantīgiem un centīgiem 
ļautiņiem paies vismaz pusgads, kamēr 
viņu izgatavoto preci varēs rādīt pircējam.  

Vēl skaistāka, nekā dabā.

Andreja pirmais stikla sīkplastikas skolotājs 
Anatolijs Abramovs.
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PĀRVADĀTĀJS: AUTOBUSA 
GALAPUNKTĀ MAZAIS IVANS 
NEBIJIS VIENĪGAIS PASAŽIERIS
AS “Liepājas autobusu parks” (LAP) norai-
da publiskajā telpā izskanējušo apgalvoju-
mu, ka Liepājā pazudušo un vēlāk mirušu 
atrasto Ivanu Berladinu viņa pazušanas 
dienā 904. autobuss līdz tā galapunktam 
Grobiņas pagasta Dubeņos būtu vedis kā 
vienīgo pasažieri, informēja LAP valdes 
priekšsēdētājs Leonīds Krongorns. LAP rīcī-
bā esošā informācija liecinot - apgalvo-
jums, ka puisēns līdz galapunktam ir brau-
cis viens, neatbilst patiesībai. “Jau no pui-
sēna pazušanas brīža LAP ir pilnībā sadar-
bojies ar valsts iestādēm, nododot visu trīs 
autobusā esošo kameru ierakstus policijas 
rīcībā, kā arī nodrošinot pieeju citai nepie-
ciešamai informācijai,” norāda Krongorns. 

PAR DIVU SIEVIEŠU 
SLEPKAVĪBĀM UZ MŪŽU 
NOTIESĀTAIS PĀRSŪDZ 
TIESAS LĒMUMU
Par divu sieviešu nogalināšanu Ķīpsalā 
apsūdzētā Ņikitas Konokotova advokā-
te pārsūdzējusi Rīgas apgabaltiesas 
Kurzemes rajona tiesas lēmumu par mūža 
ieslodzījumu.
Saskaņā ar apsūdzību jaunietis 2014. 
gada 6. decembrī nogalināja 79 gadus 
veco klostermāsu Leonīdu Magdalēnu 
Tatarčuku, bet 18. decembrī 56 gadus vecu 
sievieti. Otro upuri atrada ap 400 metriem 
no darbavietas apsegtu paklājiem, norau-
tu apakšveļu, ar nežēlīgi sasistu, asiņainu 
seju. Dažas stundas vēlāk policija aizturē-
ja 18 gadus veco Konokotovu no Ķīpsalas, 
un viņš atzinās abās slepkavībās, ko vēlāk 
tiesas priekšā gan kategoriski noliedza.

KURZEMĒ ŠOGAD 
AIZTURĒTS PIEKTAIS 
AUTOVADĪTĀJS – KUKUĻDEVĒJS
Valsts policijas Kurzemes reģiona pārval-
des darbinieki Saldus novadā, Zirņu pagas-
tā apturēja transportlīdzekli, kurš atļauto 
90 kilometru vietā pārvietojās ar ātrumu 
126 km stundā. Autovadītāja Satiksmes 
uzraudzības rotas darbiniekiem centās ie- 
dot kukuli 20 eiro apmērā.  Pirmais auto-
vadītājs – kukuļdevējs Kurzemē par 20 eiro 
liela kukuļa piedāvāšanu šogad tika aiztu-
rēts Talsos, otrais - Grobiņas novadā, bet 
trešais Saldus novadā. Abos pēdējos gadī-
jumos piedāvāts kukulis 50 eiro apmē-
rā. Visi transportlīdzekļu vadītāji aptu-
rēti par ātruma pārsniegšanu. Savukārt 
ceturtais transportlīdzekļa vadītājs aiztu-
rēts Ventspilī par to, ka, alkohola reibumā 
izraisot ceļu satiksmes negadījumu, Valsts 
policijas amatpersonām piedāvājis kukuli 
vairāku simtu eiro apmērā.

AIZTURĒTA GRUPA PAR 
ĪPAŠUMA PIESAVINĀŠANĀS 
MĒĢINĀJUMU NO MIRUŠAS 
PERSONAS
Jūnija sākumā Valsts policijā tika saņemts 
Rīgas pilsētas Vidzemes priekšpilsētas 
tiesas zemesgrāmatu nodaļas tiesneses 
iesniegumus par viņas rīcībā nonākušiem 
īpašumtiesību dokumentiem, kuri, iespē-
jams, ir viltoti. Dokumenti tika iesniegti 
zemesgrāmatu nodaļā šī gada maijā un 
tie bija paredzēti, lai nostiprinātu kāda 
Rīgas dzīvokļa īpašumtiesības jaunam 
īpašniekam. Valsts policijā uzsākts krimi-
nālprocess par iespējamu krāpšanu orga-
nizētā grupā, ar viltotu dokumentu palī-
dzību cenšoties iegūt savā īpašumā miru-
šas personas dzīvokli, kuram nav manti-
nieku, lai vēlāk to pārdotu. Valsts policija 
aicina iedzīvotājus rūpīgi pārliecināties par 
īpašuma likumību pirms tā iegādes, kā 
arī aicina iedzīvotājus jau laicīgi sakārtot 
savas īpašuma lietas. Izmeklēšana krimi-
nālprocesā turpinās.

KRIMINĀLĀ LATVIJA

A 
tgādināsim, ka “oligarhu lie-
tas” sākums meklējams pirms 
sešiem gadiem, kad Saeimas 
atteikums atļaut veikt kratīša-
nu tā brīža parlamenta depu-

tāta Aināra Šlesera dzīvesvietā kļuva par 
vienu no Saeimas atlaišanas pamatoju-
miem. Lietas pamatā bija aizdomas, ka 
“Rīgas Tirdzniecības ostas” patiesie īpašnie-
ki ir Ainārs Šlesers, Andris Šķēle un arī jau 
tolaik no amata pienākumu pildīšanas atstā-
dinātais Ventspils mērs  Aivars Lembergs. 
Lietu KNAB izbeidza, bet šo gadu laikā divi 
no “oligarhu sarunu” varoņiem –  Šķēle un 
Šlesers jau “legalizējušies” kā RTO īpašnieki. 
Abu politiķu uzņēmumi kontrolē 60% RTO 
akciju, taču tiesībsargus šis apliecinājums 
“Rīdzenes sarunu” shēmu īstenošanai īpaši 
neuztrauc.

“POLITISKĀ KAMPAŅA”, 
“ĻIMONČIKS” UN CITI 

Viens no “Rīdzenes sarunu” varoņiem, kā 
liecina žurnāla “Ir” publiskotie materiāli, ir 
arī smagos noziegumos apsūdzētais un no 
pienākumu pildīšanas atstādinātais Ventspils 
mērs Aivars Lembergs. Nebija pārsteigums, 
ka A.Lembergs speciāli sasauktā preses kon-
ferencē publiskotās “oligarhu sarunas” kār-
tējo reizi nosauca par politisko kampaņu, 
kas esot vērta pret viņu, tomēr izvairījās 
tieši atbildēt uz jautājumiem par savu dalību 
tajās un pārrunāto. Tāpat viņš atzīmēja, ka 
par sarunu un to atšifrējumu autentiskumu 
neesot nekādu ekspertīžu, līdz ar to nekas 
neesot pierādīts, sekojoši viņam nebūšot ko 
skaidrot gaidāmajai “oligarhu sarunu” parla-
mentārās izmeklēšanas komisijai, ja tā vēlē-
sies ar viņu runāt. 

Pārmetumus noraida arī zaļzemnieks, 
zemkopības ministrs Jānis Dūklavs, kurš pēc 
“Rīdzenes sarunu" publiskošanas slavens 
kļuva ar to, ka sarunās, iespējams, palū-
dzis Šleseram kā brīvostas valdes priekšsē-
dētājam “vienu praktisku jautājumu”. Runa 
ir par vairākus hektārus lielu zemes gaba-
lu Daugavas kreisajā pusē. “Tur zem vienas 
firmiņas jeb zem divām viņš tagad ir piere-
ģistrēts.” Īpašnieki esot vairāki, turklāt visi 
“zem svešām famīlijām”. Pašam Dūklavam, 
kā noprotams no sarunām, piederot 10% 
zemes, bet tagad kompanjoni vēlētos īpašu-
mu pārdot un saņemt “15 ļimončikus”. Pēc 
šo sarunu atreferējuma Dūklavam tautas fol-
klorā jau cieši pielipusi iesauka “Ļimončiks”. 

KĀDA IR SKANDĀLA BILANCE? 
Publiski izskanējis, ka KNAB, balstoties uz 

žurnālā “Ir” publiskoto informāciju, sadarbībā 
ar Valsts ieņēmumu dienestu ir sācis resoris-

Liene, 
mājsaimniece:
Jā! Viennozīmīgi, jā!!!

Linda, 
strādā tirdzniecībā:
Jā! Es domāju, ka vajadzētu. Noteikti!

Liāna, 
pensionāre:
Nu protams, ka ir 
jāatlaiž. Mēs jau 
nevaram viņus atlaist 
(smejas). Vēl varētu 
atstādināt no amata, kamēr notiek 
izmeklēšana. Pēc būtības jau tā 
vajadzētu darīt. Bet tomēr par atlaišanu 
no amata – tas ir viennozīmīgi!

Andris, uzņēmējs:
Uzskatu, ka jāveic izmeklēšana. Un ļoti 
ceru, ka Saeimas izmeklēšanas komisija 
būs kompetenta un tiesiski pamatoti 
izvērtēs, cik profesionāli izmeklēšanas 
gaitā jau sākotnēji rīkojās KNAB 
izmeklētāji. „Rīdzenes sarunu” politiķi  
masu medijos jau padsmit gadus ir 
minēti kā oligarhi. Šie cilvēki, manuprāt, 
sen jūt visatļautību, to, ka viņi ir 
neaizskarami. Nav jābūt izmeklētājam, 
lai saprastu, ka viņiem ir savi cilvēki 
dažādās valsts iestādēs. Tāpēc viņi 
jūtas droši un brīvi. Viņi atklāti ņirgājās 
par tā saukto „oligarhu lietu”.

Vai  „Rīdzenes” 
sarunās iesaistītajiem 
politiķiem būtu 
jāatkāpjas no 
amatiem?

“Rīdzenes sarunas”- 
tiesiskuma lakmusa papīriņš
Tā saucamo “Rīdzenes sarunu” izsauktais sašutuma vilnis sabiedrībā 
sāk jau noplakt, un tagad “bumbiņa” ir  KNAB izmeklētāju un parla-
mentārās izmeklēšanas komisijas laukuma pusē. Vai “Rīdzenes saru-
nu” lieta noklusīs tikpat rāmi un nemanāmi kā “oligarhu lieta”, vai arī 
tai būs turpinājums, rādīs laiks. Taču ja nu kādam vēl bija ilūzijas par 
līdzšinējo politisko vidi Latvijā, tad tādu vairs nav. "Ventspilnieks.lv" 
uzskata, ka sarunu autentiskuma noskaidrošana ir ļoti būtiska ne vien 
no tiesiskā, bet arī no morāli ētiskā aspekta. Nav pieņemami, ka varas 
stūre ir tādu cilvēku rokās, kuri vai katra teikuma galā lepni saka: bļ*ģ. 

ko pārbaudi par publiski izskanējušo infor-
māciju par to, ka iespējams valsts amatper-
sonas deklarācijās nav uzrādīts īpašums Rīgas 
brīv ostas teritorijā. Pats Dūklavs tikmēr strikti 
turas pie apgalvojuma, ka nekāda nedeklarē-
ta “zem svešām famīlijām” paslēpta īpašuma 
viņam nav, demisionēt ministrs negrasās, un 
vispār tie esot meli… 

Arī KNAB, tiesa gan, pēc sabiedrības 
nepārprotama pieprasījuma, ķēries pie vai-
rākām pārbaudēm saistībā ar žurnāla ‘’Ir’’ 
publicētajām, viesnīcā “Rīdzene” ierakstīta-
jām politiķu sarunām, tajā skaitā tiek izmek-
lēts, kā sarunas varēja nonākt žurnāla rīcībā. 
KNAB priekšnieks Jēkabs Straume atzinis, ka 
izmeklēšanai būs vajadzīgs vismaz mēnesis, 
jo  saskaņā ar viņa  Saeimas Aizsardzības, 
iekšlietu un korupcijas novēršanas komisijas 
deputātiem teikto, darbs ir ļoti apjomīgs, un 
tā veikšanai “ir grupa no trīs izmeklētājiem 
plus izmeklēšanas nodaļas vadītājs, kura ar 
šo jautājumu nodarbojas. Izskata katru ope-
ratīvās darbības laikā iegūtu informāciju no 
tāda aspekta, vai tur nav krimināltiesisku 
nodarījumu, kuri būtu jāvērtē kriminālproce-
suālā ceļā, ierosinot resorisko pārbaudi, vai 
arī varbūt uzreiz kriminālprocesu, bet liels 
resurss ir paņemts no biroja, lai to izdarītu, jo 
man ir izmeklētāju tik, cik viņu ir.”

Interesanta ir arī gan ģenerālprokurora 
Ērika Kalnmeijera sniegtā informācija, gan 
saistībā ar viņu izskanējušais apgalvojums, 
ka tieši Kalnmeiers liedzis turpināt “oligarhu” 
noklausīšanos. Ģenerālprokurors tos sauc par 
meliem, tomēr atzīst, ka sarunu daļa, kas 
patlaban tikusi publiskota, iepriekš nav bijusi 
prokuratūras rīcībā, un “neesot skaidrs, kāpēc 
tā noticis”. “Kā man ir apliecinājis uzraugo-
šais prokurors, nekad šādi jautājumi nav tiku-
ši virzīti uz prokuratūru skatīšanai. Tātad šī 
izmeklēšana ir apstājusies Korupcijas novēr-
šanas un apkarošanas birojā – kādu iemeslu 
dēļ, es nevaru to atbildēt,” tā jau pirms kāda 
laika izteicās  ģenerālprokurors. Labā ziņa ir 
tā, ka viesnīcā “Rīdzene” noklausīto politiķu 
un uzņēmēju sarunu lietā ģenerālprokurors 
Ēriks Kalnmeiers neatsakās vērtēt arī savu 
atbildību. Sarunā ar Latvijas Radio Kalnmeiers 
norādīja, ka neatkarīgi no Saeimas parlamen-
tāras kontroles formas, piemēram, Saeimas 
parlamentārās izmeklēšanas komisijas, viņš 
ar to sadarbosies un iesniegs visus nepiecie-
šamos dokumentus.

Tagad Saeima ir izveidojusi parlamentā-
rās izmeklēšanas komisiju “Rīdzenes sarunu” 
lietā. Izmeklēšanas komisija izveidota, lai 
izvērtētu kriminālprocesa Nr.16870000911 
lietā esošo informāciju par iespējamu valsts 
nozagšanu un faktorus, kas noveduši pie šīs 
krimināllietas izbeigšanas pirmstiesas izmek-
lēšanas stadijā.

IZMEKLĒŠANAS KOMISIJU VADĪS 
“SAVĒJAIS”?

Komisija plānojusi pārbaudīt publiskajā 
telpā izskanējušās informācijas atbilstību kri-
mināllietas materiāliem un izvērtēt saistībā 
ar krimināllietu izskanējušo informāciju par 
iespējamu valsts nacionālās drošības apdrau-
dējumu un atsevišķu personu iespējamu dar-
bību citu valstu interešu labā, tostarp iespē-

jamu nelikumīgu uzturēšanās atļauju un citu 
dokumentu izsniegšanas ietekmēšanu, kā arī 
potenciālos riskus cilvēkiem un videi.

Darbam “oligarhu lietas” parlamentārās 
izmeklēšanas komisijai pagaidām nolemts 
deleģēt Andreju Judinu (V), Mārtiņu Šicu 
(LRA), Igoru Pimenovu (S), kā arī Ritvaru 
Jansonu (VL-TB/LNNK), taču pats jaukākais, 
ka saskaņā ar neoficiālu informāciju, ZZS 
parlamentārās izmeklēšanas komisijā varē-
tu pārstāvēt Kārlis Seržants, kurš, iespē-
jams, varētu pretendēt arī uz komisijas vadī-
bu. Tā kā Aivara Lemberga ciešā saistība ar 
ZZS nevienam nav noslēpums, likumsakarīgi 
rodas jautājums – vai šādas komisijas vadības 
nodošana ZZS, jau iepriekš neliek domāt, ka 
komisija savu darbu beigs bez rezultātiem? 
Ja kāds domā, ka tādā gadījumā vīram, par 
kuru mēļo, ka viņš ZZS rausta kā vien pašam 
tīk, nebūs pilnas informācijas par komisijā 
notiekošo, tad šis kāds nudien ir ļoti naivs. 
Lai nu kā, bet “Rīdzenes sarunu” lieta būs tas 
lakmusa papīrīts, kurš parādīs, vai Latvijā vēl 
ir cieņā tiesiskums un  viens likums, viena 
taisnība visiem, vai arī visu nosaka nauda un 
politiskā ietekme. 

Ja kāds domā, ka vīram, 
kurš ZZS dancinot 
kā pašam tīk, nebūs 
pilnas informācijas par 
parlamentārās izmeklēšanas 
komisijā notiekošo, tad šis 
kāds ir ļoti naivs.
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Varvara L. (36 gadi, pārdevēja)
Šeit pasūtīt mēbeles ir neiespējami. Visu 
laiku nākas pārliecināties par darbnīcu 
personāla nekompetenci. Tāds iespaids, 
ka visi vairs neprot strādāt. Nācās vērsties 
Rīgas firmā un tad maksāt par piegādi.

Deniss B. 
(27 gadi, ceļamkrāna operators)
Mēs riskējām un pasūtījām sekciju dzī-
vojamai istabai vienā no Ventspils fir-
mām. Vispār principā esmu apmierināts. 
Kvalitāte normāla. Garnitūra izskatās nor-
māli, neskatoties uz to, ka viņi sajauca 
izmērus.

Liene V. (48 gadi, mājsaimniece):
Mēs ar vīru nesen nomainījām virtuves 
iekārtu. No varianta „uz pasūtījumu” 
nācās atteikties. Visu sakomplektējām 
no gataviem virtuves iekārtu elemen-
tiem. Zaudējām platību. Iemesls – priekš 
mums pārāk dārgi. Visa garnitūra mums 
izmaksātu 1 200 eiro – tā aprēķināja 
vienā darbnīcā. Griezāmies arī pie citiem 
mēbeļu izgatavotājiem – summa mainī-
jās plus mīnus 100 eiro robežās. 

VENTSPILNIEKU VIEDOKĻI:

 turpinājums no 1. lpp.

Vasara ir vislabākais gadalaiks sava dzīvokļa labiekārtošanai. Arī 
Ventspils iedzīvotāji cenšas šo laiku maksimāli izmantot, lai  uzlabo-
tu savu sadzīvi. Taču līdzko jautājums skar mēbeļu izgatavošanu un 
uzstādīšanu pēc individuāla pasūtījuma, nokļūstam strupceļā. Izrādās, 
pie mums nav iespējams pasūtīt interjera priekšmetus par daudzmaz 
pieņemamām cenām, tajā skaitā arī durvis starp iekštelpām.

Strupceļš ar mēbelēm Ventspilī

P 
roblēmu uzskatāmi apliecina arī 
daudzskaitlīgie komentāri soci-
ālajos tīklos un forumos. Tajā 
pašā laikā saskaņā ar katalogiem 
Ventspilī apmēram 15 firmas pie-

dāvā izgatavot mēbeles pēc pasūtījuma. 
Bet kā pierāda prakse, puse no šīm firmām 
ir vienkārši starpnieki.  Ievērojama daļa 
šo firmu specializējas uz kaut kā specifis-
ka izgatavošanu, piemēram,virtuves  galda 
virsmas vai matrači.

Sausais atlikums skan – tikai dažām fir-
mām ir pašām savi cehi, bet tajā pašā laikā 
izstrādājumu cenas mūsu reģionam ir nea-
dekvāti augstas.

Piemēri? Laipni lūdzam! Šo rindu autors 
kā klients vērsās pie vienas no firmām, kas 
piedāvā mēbeļu izgatavošanu,  ar lūgumu 
sastādīt tāmi iebūvētā skapja – kupejas izga-

tavošanai (firmu vārdā nesauksim, lai nevie-
nu neapvainotu vai nereklamētu). Pie kam 
skapja projektu aizņēmos no sava Rīgas pazi-
ņas, kuram šādu skapi nesen izgatavoja un 
uzstādīja viņa dzīvoklī galvaspilsētā.

Pats skapis ir visai ietilpīga divdurvju kon-
strukcija divām personām, iebūvēta guļam-
istabā. „Kupeja” no vidēja blīvuma koksnes 
plāksnes ar antresolu aizņem visu sienu – no 
grīdas līdz griestiem. Aizmugures sienas ska-
pim nav, jo tās funkciju pilda siena starp ista-
bām. Skapī var uzglabāt ne tikai apģērbu un 
apavus, bet arī dažādus sadzīves priekšme-
tus, piemēram, gludināmo dēli, gludekli, tel-
pai paredzēto žāvēšanas statīvu u.c.

Tad, lūk, Rīgā šo konstrukciju izgatavo-
ja un uzstādīja par 700 eiro. Bet Ventspilī 
mums aprēķināja 750 eiro un vēl plus 40 
eiro par uzstādīšanu. Tātad gandrīz par 100 

eiro dārgāk. Uzskatu, ka attiecībā pret vietē-
jiem  klientiem tas ir nekorekti. Izgatavotājus 
varētu saprast, ja skapi vajadzētu nogādāt, 
piemēram, uz Liepāju. Tad par piegādi varē-
tu arī prasīt kādu summu. Bet šo rindu autors 
stādījās priekšā kā Ventspils iedzīvotājs. Uz 
jautājumu , kādēļ gan tāda cena, atbilde ska-
nēja – augsti nodokļi, lieli komunālie maksā-
jumi u.t.t.

Nu ko, saprotama situācija. Bet atklāts 
paliek jautājums – kādēļ gan nelielas darb-
nīcas atvēršana, kurā izgatavotu mēbeles 
uz pasūtījumu, Ventspilī  ir tik liela prob-
lēma? Gribētāju pasūtīt mēbeles netrūk-
tu. Interneta forumu apmeklētāji spriež, 
ka varbūt nav meistaru, ka varbūt jaunieši 
nevēlās apgūt mēbēļnieku profesiju. Tomēr 
tas nebūt šajā lietā nav pats bēdīgākais. 
Visskumjākais ir fakts, ka mazās darbnīcas 
un uzņēmumi netiek atvērti nesamērīgi 
augsto nodokļu, kā arī nelabvēlīgās uzņē-
mējdarbības vides  dēļ, kas diemžēl rakstu-
rīgi arī citiem Latvijas reģioniem. Ventspils 
pašvaldībai var pārmest  politiskās un uzņē-
mējdarbības veicināšanas gribas trūkumu, 
taču pašvaldības rīcībā ir viss, lai  reģionā 
radikāli mainītu šo situāciju.

Pirmkārt, jau Ventspils ostas teritorija ir 
ekonomiskā zona ar atvieglotu  nodokļu režī-
mu. Otrkārt, mūsu pilsēta apsteidz visas lie-
lākās apdzīvotās vietas, Latvijas galvaspilsē-
tu Rīgu ieskaitot,  Eiropas struktūrfondu un 
līdzekļu apgūšanā. Tas nozīmē, ka pašvaldī-
bai būtu pilnīgi iespējams atrast finansēju-
mu un ierādīt teritoriju nelielu mēbeļu ražot-

Visskumjākais ir fakts, ka mazās darbnīcas un 
uzņēmumi netiek atvērti nesamērīgi augsto nodokļu, 
kā arī nelabvēlīgās uzņēmējdarbības vides dēļ, kas 
diemžēl raksturīgi arī citiem Latvijas reģioniem.

ņu vai citu līdzīgu uzņēmumu ierīkošanai. 
Ventspilī ierodas arī nopietni investori, kā, 
piemēram, nesen ķīniešu uzņēmēji. Kāpēc 
gan to neizmantot? 

Var secināt, ka “Piejūras kempings” kalpojis arī kā nodro-
šinājums 2015. gada 26 augustā parakstītajam līgumam ar 
"SEB banku" par 655 000 eiro lielu aizdevumu – gada pārska-
tā minēts, ka aizņēmums nodrošināts ar hipotēku uz VLK pie-
derošo nekustamo īpašumu Vasarnīcu ielā 56. 

DIENESTA VIESNĪCU IZMITINĀŠANAS “DIENESTS”
Vēl viens vērā ņemams objekts ir Ventspils tehnikuma die-

nesta viesnīca “Venta”. Ja kāds domā, ka viesnīca domāta 
tikai studentu izmitināšanai, viņš maldas. Tehnikuma mājas 
lapā teikts, ka dienesta viesnīca uzņem Ventspils pilsētas vie-
sus jūlija un augusta mēnešos, kā arī mācību laikā, saskaņo-
jot to ar skolas administrāciju. Viesnīca  piedāvā 104 labie-
kārtotus numurus ar kopējo ietilpību līdz 250 personām, un, 
cik var spriest no 2015. gada pārskata, ieņēmumi no viesnīcu 
pakalpojumiem ir pieklājīgi – pārskata periodā tie bijuši 61 
048 eiro.  Pilsētas viesiem vienvietīgs numurs šajā viesnīcā 
izmaksā 40 eiro par diennakti, divvietīgs numurs - 50 eiro.

Tehnikuma dibinātājs ir LR Izglītības un zinātnes ministri-
ja, taču tās sadarbība ar Ventspils pilsētas domi ir ļoti cieša. 
2010. gada janvārī Ventspils pilsētas pašvaldība noslēdza 
līgumu ar Ventspils Profesionālo vidusskolu par sadarbību 
profesionālās izglītības jautājumos, cita starpā starp domi 
un Ventspils tehnikumu noslēgta arī vienošanās par Eiropas 
Reģionālās attīstības fonda līdzfinansēto dienesta viesnī-
cas korpusa jaunbūves izbūvi un aprīkošanu. 86% no visām 
Ventspils tehnikuma – Ziemeļkurzemes profesionālās izglītī-
bas kompetences centra infrastruktūras attīstības  projektu 
izmaksām finansēja Eiropas Reģionālās attīstības fonda prog-
ramma, 14% – valsts budžets. Visa projekta kopējās izmaksas 
bija 10 892 114 lati vai 15 498 081 eiro. 

Un tagad padomāsim, vai privāta uzņēmēja spēkos ir savas 
viesnīcas izbūves izmaksas pilnībā segt no ERAF un valsts 
budžeta līdzekļiem? Tādu nav.  Par kādu godīgu konkurenci 
tādā gadījumā vispār var runāt?

Ir arī Ventspils augstskolas Tūristu viesnīca, kuru pārvalda 
pašvaldības SIA “Ventspils nekustamie īpašumi”. Šajā viesnī-
cā  tūrisma sezonas laikā gultas vieta maksā 17 eiro, bet div-
vietīgs numurs – 27 eiro. Saskaņā ar 2016. gada konsolidēto 
pārskatu, ienākumi no Tūristu viesnīcas bijuši 116 081 eiro.  

Atsevišķs stāsts ir par kapitālsabiedrību “Olimpiskais centrs 
– Ventspils,” kuras īpašnieki ir Ventspils pilsētas dome un 
Latvijas Olimpiskā komiteja. Šajā viesnīcā pieejami divvietīgi 
numuri, un vienas nakts izmaksas ir no 28 eiro – 47,50 eiro. 

Lai arī saskaņā ar Lursoft datiem no septiņpadsmit gadiem, 
par kuriem pieejami SIA Olimpiskais centrs „Ventspils” gada 
pārskati, ar peļņu tas strādājis vien divus gadus, viesnīcai klā-
jas tīri labi. Uzņēmuma 2016.gada pārskatā teikts, ka viesnī-
cas ieņēmumi bijuši 269 606 eiro, par 29 210 eiro vairāk kā 
gadu iepriekš. 

PAŠVALDĪBAS PIE UZŅĒMĒJDARBĪBAS 
TURAS CIK VAR

Bet kā tad ar godīgu konkurenci un pašvaldību rosīgās 
uzņēmējdarbības ierobežošanu? Ar to Latvijā īsti neveicas. 
"Lursoft" pētījums liecina, ka pēdējo astoņu gadu perio-
dā pašvaldībām piederošo uzņēmumu vidējais apgrozījums 
palielinājies par 40,06%. Teicamos apgrozījuma rādītājus gan 
nodrošinājusi nevis pakalpojuma unikalitāte, inovācijas vai 
izcils mārketings, bet gan piederība pašvaldībai un darboša-
nās minimālas konkurences vai bezkonkurences apstākļos. 
Par to vislabāk liecina apstāklis, ka Latvijā reģistrēto uzņēmu-

Ventspils viesnīcu “pīrāga” pašvaldības daļa

mu vidējais apgrozījums 2015.gadā bijis 21,5 tūkstoši eiro, 
kamēr pašvaldību uzņēmumu vidējais rādītājs – 745,17 tūk-
stoši eiro uz vienu uzņēmumu.

Vēl šajā pavasarī varas gaiteņos valdīja īsta kaislību vētra, 
bet rezultātā valdība kārtējo reizi atlika Konkurences likuma 
grozījumus, kur paredzēts stingrāk iegrožot  pašvaldības, ja 
tās izmanto savu stāvokli negodīgai cīņai attiecībā pret privā-
tajiem komersantiem. Likuma pieņemšanu kavēja lielais paš-
valdību lobijs valdībā, bet aizkulisēs runāja, ka striktā nostāja 
un Konkurences padomes rosinātais regulējums pašvaldībām 
saistībā ar iesaistīšanos uzņēmējdarbībā, krietni apdraudējis 
KP priekšsēdētājas Skaidrītes Ābramas apstiprināšanu amatā 
uz nākamo pilnvaru termiņu. Kāpēc pašvaldības ir tik ļoti 
ieinteresētas uzņēmējdarbībā? Kas īsti nogremdēja vai vis-
maz atlika “tālajā plauktiņā” pašvaldību apetītes ierobežo-
šanu, un ko par pašvaldības iesaistīšanos viesnīcu biznesā 
saka Ventspils uzņēmēji, stāstīsim nākamajā "Ventspilnieks.
lv" numurā. 
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Katra nākamā paaudze simpatizē citādākam 
sīkplastikas tēlam, un mammas viedoklis 
par tā “smukumu” vai “fui” var stipri 
atšķirties no dēlēna izvēles.

 turpinājums no 3. lpp.

Neskaitāmas reizes tādiem esmu atkārtojis – 
stikla sīkplastikas gatavošana nav tikai darbs, 
tas ir dzīvesveids, nebeidzams pašmācības 
un meklējumu process,” rožainās cerības uz 
vieglu darbu un lielu peļņu klīdina pieredzē-
jušais amatnieks. Viņš atzīst, ka māku strādāt 
ar stiklu pie viņa apguvušas arī dažas mei-
tenes, taču secinājis, ka tā vairāk bijusi viņu 
tieksme pašapliecināties, nevis sirds aicinā-
jums un vēlēšanās iegūt specialitāti visam 
mūžam. 

Anatolija iesēto iniciatīvu ar klātienes vēro-
jumiem papildināt viņš  iesākumā daudz-
kārt braucis uz Krieviju, uz šīs valsts stikla un 
kristāla izstrādājumu ražošanas metropoli, 
monopilsētu Gusj – Hrustaļnij. Šo to izdevies 
uzzināt, kaut ko krievi nav vēlējušies svešiem 
rādīt, taču Andreju sajūsminājušas un pār-
steigušas stikla apstrādātāju talantu izpaus-
mes, kas reizēm robežojušās ar fantastiku. 
Vēlākajos gados viņam nācies iepazīties arī ar 
citās valstīs radītajiem stikla plastikas parau-
giem, taču krievu meistaru veikumu viņš jop-
rojām ierindo starp labākajiem, no kuriem 
vērts mācīties. 

BĒRNI PRIECĀJAS 
PAR STIKLA BURVJIEM

Andrejs un Artūrs Virbuļi atzīst, ka vajadzē-
tu saņemties un izveidot savu darinājumu 
izstādi. Nelielas kolekcijas dažviet rādītas, 
bet nokomplektēt plašu ekspozīciju neesot 
laika, turklāt sastrādātais neuzkrājas, bet tiek 
nekavējoties izpirkts. Parādīt stikla brīnumai-
nās, vairākumam cilvēku pat attāli neapjaus-
tās īpašības amatnieki nolēmuši citādā veidā. 
Jau daudzus gadus meistari piedāvā intere-
sentiem ierasties viņu darbnīcā, kur klātienē 
varēs vērot, kā kāda no divdesmit krāsu stik-
la standziņām ūdeņraža gāzes liesmā kļūst 
valkana un padodas pārveidošanai par ziedu, 
spārīti, lapseni vai  lapsu. Un arī paši pamē-
ģināt to darīt, ievērojot drošības nosacīju-
mus. Pēc uzaicinājuma meistars ar kompakto 
aparatūru un izejmateriāliem gatavs ieras-
ties uzņēmumā vai iestādē, lai ar neparastu-
ma demonstrējumiem kuplinātu korporatīvu 
pasākumu un, piemēram, uz vietas izveido-
tu firmas logo no krāsaina stikla. Taču vispie-
prasītāki stikla burvji ir skolās, un te sastop 
arī visemocionālākos skatītājus un pašiem 
pamēģināt gribētājus. 

“Nedomāju, ka daudziem bērniem šāda 
mirkļa sajūsma liks izvēlēties mūsu profesiju. 
Bet mēs viņiem stāstām par stikla brīnumai-
najām īpašībām, kuru dēļ to iespējams pie-
lietot teju visās zinātnes, tautsaimniecības 
un sadzīves nozarēs. Savukārt mūsu atvei-
dotie kukaiņi, putni un dzīvnieciņi varbūt liks 
viņiem redzīgāk un labestīgāk paraudzīties uz 
dabu, jo nekad neveidojam tos izskatā drau-
dīgus, bet cenšamies akcentēt katras sugas 
uzvedības omulīgāko vai komiskāko šķautni,” 
stāsta Andrejs. Viņš neslēpj, ka tādēļ nepār-
traukti jāmācās pašiem, vērojot savu nāka-
mo veidojumu prototipus dabā, zooloģiskajā 
dārzā, filmās un internetā. Klāt nākusi atziņa, 
ka katra nākamā paaudze simpatizē citādā-
kam  sīkplastikas tēlam, un mammas vie-
doklis par tā “smukumu” vai “fui” var stipri 
atšķirties no dēlēna izvēles,  kas īpaši pama-
nāms tirgus dienās. Šai ziņā Virbuļi, šķiet, ir 
visnotaļ konkurētspējīgi, jo Andrejs priekšro-

ku dod dabīgām formām, bet Artūrs labprāt 
veido stilizētus tēlus, kas pa prātam bērniem 
un  jauniešiem.

“Esam ar priekšlasījumiem un demonstrē-
jumiem bijuši gandrīz visās Latvijas skolās, 
aptvēruši lielu daļu Igaunijas un Lietuvas.  
Artūrs, kuram ir laba angļu valoda, šo pašu 
darbiņu ir darījis Dānijas mākslas akadēmi-
jā, arī tur interese  bijusi milzīga,” Andrejs 
noskaņots izglītošanas (vai varbūt profesio-
nālās orientācijas?) darbu turpināt arī šoziem, 
ja skolas izrādīs interesi, sīkplastikas tēlu 
veidošanai tirgum atvēlot pārsvarā vasaru.  
Ar sarūgtinājumu viņš noraida dažu vecāku 
internetā izskanējušos pārmetumus, ka bēr-
niem par to jāmaksā neliela dalības maksa: 
“Ja ņem vērā, ka darbam un, protams, arī 
paraugdemonstrējumiem mums ārzemēs 
jāpērk gan ūdeņraža gāzes aparatūra, gan 
īpašie stikla stienīši, jānodrošina transports 
un arī priekšlasījumam nopietni jāgatavojas, 
nevaram atļauties to darīt bez kompensāci-
jas. Risinājums būtu, ja savu bērnu papildus 

Nevēlas mainīt 
transportlīdzekļa 
ekspluatācijas nodokļa 
samaksas kārtību
Ministru kabinets atbalstījis priekšliku-
mu virzīt apstiprināšanai galīgajā lasī-
jumā likumprojektu, kas paredz sagla-
bāt pašreizējo transportlīdzekļa eksplua-
tācijas nodokļa samaksas kārtību. Pašlaik 
transportlīdzekļa ekspluatācijas nodok-
lis tiek maksāts par visu kārtējo gadu 
faktiski avansa veidā. Spēkā esošajā 
Transportlīdzekļa ekspluatācijas nodokļa 
un uzņēmumu vieglo transportlīdzekļu 
nodokļa likumā paredzēts, ka no 2019.
gada nodokli būs jāmaksā par faktisko 
transportlīdzekļa ekspluatācijas periodu.

Atliek diskusiju par ieceri 
noteikt minimālo darba algu 
autoratlīdzību saņēmējiem
Saeimas Budžeta un finanšu (nodokļu) 
komisija vienojusies uz nākamā gada 
valsts budžeta veidošanas un pieņem-
šanas laiku atlikt diskusiju par ierosinā-
jumu noteikt pienākumu maksāt vismaz 
minimālo darba algu cilvēkiem, kuri šajā 
pašā darba vietā saņem arī autoratlīdzī-
bas. Komisija mudināja piedāvāt precīzā-
ku priekšlikuma redakciju, kas noteiktu, ka 
darba devējiem autoratlīdzības saņēmē-
jiem būs jāmaksā vismaz minimālā darba 
alga saskaņā ar darba līgumu. Šī norma 
nenozīmētu, ka no autoratlīdzībām nav 
jāmaksā sociālās iemaksas 5% apmērā.

Akcīzes nodokļa pieauguma 
dēļ augšot kontrabandas 
cigarešu apjomi
Finanšu ministrija izskatīšanai Saeimā otra-
jā lasījumā iesniegusi priekšlikumu, kurš 
plānoto 5,5% vietā cigarešu akcīzes nodok-
li paredz paaugstināt par 11%. Tabakas 
ražotāju nacionālā asociācija brīdina, ka 
nodokļa paaugstināšanas dēļ pieaugs 
tabakas izstrādājumu gala cena veikalos, 
kā rezultātā dramatiski palielināsies kon-
trabandas cigarešu tirdzniecība. Asociācija 
aicina Saeimu šo priekšlikumu neatbalstīt.

Mudina skaidrot sabiedrībai 
sarežģītās IIN normas
Saeimas Juridiskais birojs mudina skaid-
rot sabiedrībai jaunās iedzīvotāju ienāku-
mu nodokļa (IIN) likuma normas, ņemot 
vērā, ka likums ir sarežģīti uztverams.  
Likumprojekts kopumā savas sarežģītības 
dēļ var radīt būtiskas problēmas skaid-
ri izprast likuma normu saturu, paredzēt 
likuma piemērošanas jomu un nozīmi. 
Apjoma, sarežģītības un sagatavošanas 
ierobežotā laika dēļ Juridiskais birojs nevar 
nodrošināt tādu priekšlikumu iesniegšanu, 
kas nodrošinātu likumprojekta normu pēc 
iespējas vieglāku uztveramību.

Graudaugu kopraža šogad 
varētu būt ievērojami labāka 
nekā pērn
Saglabājoties labvēlīgiem laika apstākļiem, 
ziemāju raža gaidāma laba un arī graudau-
gu kopraža varētu būt ievērojami labāka 
nekā pērn, informē Latvijas Lauku konsultā-
ciju un izglītības centrā. LLKC apkopotā infor-
mācija liecina, ka ar ziemas kviešiem šogad 
apsēts 331 000 hektāru, kas ir nedaudz vai-
rāk nekā pērn, kad šī platība bija 329 800 
ha. Ziemas kviešu kopraža arī tiek progno-
zēta augstāka – 1,423 miljoni tonnu pret-
statā pērn septembrī prognozētajai 1,352 
miljoniem tonnu. Mazāk šogad apsēti rudzi, 
kas pērn tika iesēti 36 000 ha, bet šogad 
– 34 000 ha platībā. Rudzu kopražu šogad 
prognozē 115 000 tonnu, kas ir mazāk nekā 
pērn prognozētās 126 000 tonnas.

LATVIJĀ

zīmes,  piemēram, kāda pasākuma dalībnie-
kiem, skolas izlaiduma klasei, firmas jubile-
jām. Bet arī te  varu piedāvāt krāsu nianses 
un detaļu variantus, kas tos nedaudz dažādo, 
un parasti tie tiek pieņemti." Vai līdzās  dzī-
vās dabas tēliem viņa veidojumos  kādreiz 
parādīsies arī cilvēks, jo pasakās taču dzīv-
nieki un ļaudis biezi vien kopīgi dara labus 
darbus? “Nekad nesaki nekad, bet pagaidām 
cilvēka atveidošanai nejūtos gatavs. Briestu,” 
atsaka meistars.    

Lai arī stikla figūriņu veidošana prasa ilgu 
un pacietīgu darbu, no malas un pēc galare-
zultāta tā bieži vien atgādina bērnu vai dzej-
nieku rotaļas ar formu un krāsām. Vai un cik 
ilgi Andrejs varētu un gribētu savā amatā 
saglabāt šo bērnišķīgo dabiskumu, individu-
ālo humora piesitienu, bez kura stikla sīk-
plastika pārvērstos par vienkāršu plaša patē-
riņa preci? 

“Tik ilgi, kamēr vien mani interesēs un aiz-
raus pats šī darba process. Pagaidām nejūtu, 
ka tuvojas apsīkums, un arī roka vēl stingra,” 
Andrejs ir tikpat omulīgs un optimistisks kā 
viņa veidotie tēli.    

Jānis Sirmais

Mūža kāpiens stikla kalnā

Ik pa laikam nākas pakonsultēties 
arī ar datoru.

Kā tad Ventspilī bez enkura?

izglītošanu materiāli atbalstītu pašvaldības,” 
ierosina meistars.    

PASAULĒ VIENĪGĀ ROZE
Uz jautājumu, vai savā amatā ir palicis 

kas nesasniegts, Andrejs diplomātiski bilst, ka 
nesen nokārtojis tādu kā “stikla sīkplastikas liel-
meistara” eksāmenu: izgatavojis sarkanu rozi, 
kādas, viņš pārliecināts, nav nekur pasaulē. 

“Ar to mans amats un darbs arī ir vispie-
vilcīgākais – ka varu radīt tādus tēlus un lie-
tas, kas ir un paliks tikai vienā eksemplārā. 
Pat gribot otru pilnīgi vienādu nevar izveidot, 
un es to arī nemaz necenšos, tas vairs nav 
interesanti. Protams, respektēju pasūtījumus, 
kuros pieprasa izgatavot identiskas  piemiņas 
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Viesiem piedāvāti gan ērti numuri, gan izmeklēts ķēķis 
ar smalkiem dzērieniem un tiem piemērotām uzkodām – 
vēžiem, krabjiem, omāriem, austerēm, sieriem, sparģeļiem 
un dažādiem augļiem.

Šīs nedēļas nogale Ventspilī tiks aizvadīta sportiskā 
gaisotnē. 27. jūlijā startēs jauniešu lielākais ielu 
sporta un  kultūras festivāls Eiropā “Ghetto Games”, 
dēvēts arī par “GGFEST”. Piedalīsies 1300 sportisti 
no 20 pasaules valstīm, pārstāvot 13 dažādus sporta 
veidus. Festivāls tiks atklāts  Ventspils Piedzīvojumu 
parkā ar Baltijas čempionātu veikbordā un starptau-
tiskajām “BMX Dirt” sacensībām, kurās piedalīsies 
izcili sportisti no Eiropas, kā arī īpašie viesi no ASV.

Sestdien, 29. jūlijā Ventspils pilsētas centrā notiks BMX, 
“inline” un skeitborda sacensības ar pašmāju un pasau-
les vadošo ekstrēmo sporta veidu pārstāvju piedalīšanos. 
Šajā dienā norisināsies arī iespaidīgas ielu motociklu frīs-
taila sacensības – Ziemeļeiropas čempionāts strītbaik-frīs-
tailā „Kurland Stunt 2017”. Svētdien, 30.jūlijā festivāls 
noslēgsies ar komandas sporta veidiem – sacensības tiks 
rīkotas futbolā, florbolā, basketbolā un ielu dejās. Visu 
nedēļas nogali Ventspilī dažādās bezmaksas aktivitātēs 
varēs piedalīties arī festivāla apmeklētāji. Pirmo reizi fes-
tivāla ietvaros tiks rīkots arī Latvijas Čempionāts SUP jeb 
“StandUp” airēšanā. “GGFEST”  tiek rīkots jau sesto gadu, 
un šogad “GGFEST” dalībnieki pārstāvēs ne tikai dažādas 
valstis, bet arī vairākus kontinentus – dalībnieku vidū ir 
sportisti no Eiropas, Austrālijas, ASV un Argentīnas. 

VOLEJBOLS, FUTBOLS UN PETANKS
28. jūlijā Ventspils pludmales volejbola laukumos aiz 

Pludmales akvaparka notiks pludmales volejbola turnīrs 
“Karalis un karaliene”. Turnīra sākums 19.00. 

28. jūlijā sāksies arī Starptautisks junioru futbola tur-
nīrs “Jurija Bespalova kauss” U-15 (2001.g.dzim.) vecuma 
grupā. Piektdien turnīrs risināsies OC “Ventspils” Rezerves 
futbola laukumā, (10.00), sestdien – Sporta kompleksa 
“Pārventa” futbola laukumā, (10.00) , svētdien – Futbola 
stadionā Katoļu ielā 40 un OC “Ventspils” Rezerves futbola 
laukumā (9.00 un 14.00).

29. un 30. jūlijā Piedzīvojumu parka petanka sporta 
laukumos notiks Starptautisks turnīrs petankā „Ventspils 
2017”. Turnīra sākums 10.00. 

Savukārt 30. jūnijā 11.00 Sporta kompleksa “Pārventa” 
futbola laukumā notiks Kurzemes zonas sacensības futbo-
lā jauniešiem U-12 vecuma grupā zēniem un meitenēm.

Svētdien aizraujoša izklaide gaida arī mazos ventspil-
niekus. Bērnu pilsētiņā (12.00) un Bērnu parkā "Fantāzija" 
(15.00) notiks Muzikāls uzvedums bērniem “Vasaras piedzī-
vojumi”. Pasākumu vadīs radošā apvienība “Pārsteigumu 
karuselis”. 

SVĒTKU GĀJIENI, ZIVJU SVĒRŠANA 
UN BALLES

Ventspils novadā piektdien, 28. jūlijā Tārgales pagas-
ta brīvdabas laukumā Sadraudzības tilts „Pāri zilai jūrai” 
kopā ar Sāmsalas folkansambli „Ammuker” un kori „Sōrve 
maakoor”.

Būs pirmizrāde pašiestudētai brīvdabas muzikālai izrādei 
līvu valodā „Igā jelā, igā op” / „Mūžu dzīvo, mūžu mācies” 
un Sadraudzības koncerts, kurā Ventspils novada ļaudis 
iepazīs dažādu tautu kultūras daudzveidību – latviešu, līvu, 
igauņu dziesmas, dejas un rotaļas. Radošajās darbnīcās 
būs seno kultūras rakstu zīmju veidošana bērniem un līvu  
rūnakmeņu zīmju izskaidrošana pieaugušajiem.

Sestdien, 29. jūlijā gaidāmi veselu trīs pagastu svēt-
ki. Ances pagasta svētku “Lustīga dzīvošana” sākums 
jau 05.45 ar reģistrēšanos pie estrādes “Lielajam ķīsim”. 
Turpat pie estrādes 10.00 notiks zivju svēršana, bet 11.00 
no Autobusu pieturas Ances centrā sāksies svētku gājiens. 
Vakarpusē (19.00) Parka estrādē viesos Dailes teātra aktie-
ru ansamblis “Ilga”, bet 21.00 sāksies balle, kurā spēlēs 
“Ugāles pūtēji” un M.Lemberts. Tieši pusnaktī skolas spor-
ta laukumā salūts.

Vārves pagasta svētki sākies ar gājienu no Zūru pasta 
uz pasākumu vietu. Gājiena dalībnieki aicināti ņemt līdzi 
ziepju burbuļu pūšamos (sākums 12.00). Pēc pasāku-
miem bagātas dienas 19.00 vakara koncerts ar Ditu Lūriņu 
un Mārtiņu Eglienu. 21.00 nakts balle, bet 23.00 – uguns 
šovs.

Tārgales pagasta svētku gājiens sāksies 11.00, bet 11.30 
būs pagasta svētku atklāšanas koncerts, kurā piedalī-
sies Tārgales pamatskolas kolektīvi popgrupas „Cīrulītis”, 
„Jautrā varavīksne”, pagasta sieviešu vokālais ansamb-
lis „Ziedu laiks”, „Kāndla” un viesmākslinieki no Igaunijas 
Sāmsalas folkansamblis „Ammuker” un koris „Sōrve maa-
koor”. Svētku noslēgumā 22.00 zaļumballe. Spēlēs grupa 
„Express”. 

Sporta un pagastu 
svētku zīmēIepriekšējo reiz Ventspils vēstures albumā skatījām 

namu, kas jau 19. gs. pirmajā pusē lepni slējās Pils un 
Ūdens ielu stūrī un kurā atradušies gan glauni dzīvokļi 
(1. stāvā), gan viesu nams jeb viesnīca otrajā stāvā. 
Jāteic, viesnīcu un viesu namu, kā arī iebraucamo sētu 
Ventspilī 19. gs. un 20. gs. pirmajā pusē (līdz II Pasaules 
karam) bija daudz. Dažas zināmākās vairākkārt minē-
tas 20. gs. sākuma vietējā presē, par tām stāstījuši arī 
“veci ļaudis” – tagadējās vidējās un vecākās paaudzes 
ventspilnieku vecvecāki. 

Royal, Roma, Rīga un Bristole

ju greznība nav vajadzīga, un bijušajā restorāna zālē ievietoja 
zobārstu krēslus, savukārt agrākajās viesnīcas telpās – bērnu 
poliklīnikas kabinetus...

ALUS DVINGĀ UN CIGĀRU DŪMOS
Taču, atgriežoties pie pilsētas vēstures albuma atšķirta-

jām lapām, palūkosim, kādas vēl viesnīcas bija populāras 
starpkaru periodā. Tām gan nepiemita “Royal”, “Romas” un 
“Rīgas” izsmalcinātā greznība, toties publikas bija papilnam. 
Viena no tām – “Komercviesnīca” Raiņa ielā, tūlīt aiz Kuldīgas 
ielas krustojuma, blakus kādreiz tik slavenajam fotosalo-
nam “Konkurence”. Viesnīcas ēka, kaut kad dēvēta arī par 
Stefenhāgena namu, saglabājusies arī mūsdienās. 

Jāteic, ka “Komercviesnīcas” vārds 20. un 30. gadu laik-
rakstos palaikam saistīts ar ne visai glaimojošām atsauk-
smēm; vairākkārt tā nosaukta par žūpības perēkli, kur notiku-
ši gan kautiņi, gan zādzības. Viesnīcas numuros nebija daudz 
nakšņotāju, taču tā sauktā viesu zāle – pilnum pilna ik vaka-
ru; kā rakstīja tālaika “Ventas Balss” – alus dvingā un cigāru 
dūmos. Lai cīnītos pret žūpību un ar to saistītām “nevēlamām 
parādībām pilsētas dzīvē”, “Komercviesnīcai” laiku pa laikam 
atņēma licenci alkoholisko dzērienu pārdošanai, izraisot vies-
nīcas īpašnieku skaļas žēlabas par izputināšanu.

Klientūras un gaisotnes ziņā līdzīga “Komercviesnīcai” bija 
arī viesnīca “Bristol”, kas atradās Kuldīgas ielā 18 – ēkā, ko 
mūsdienu ventspilnieki pazīst kā Kultūras centru. Nams uzbū-
vēts ap 1903. gadu, sākot ar 1909. gadu tas izīrēts pilsētas 
krievu kultūras biedrībai “Družba”. Tieši kad namā ierīkota 
viesnīca, nav zināms. Pēc I Pasaules kara beigām, nodibinoties 
neatkarīgai Latvijas valstij, ēku izmantojuši vairāki nomnieki, 
bet sadzīvē to joprojām dēvēja par “Družbu”. 20. gados blakus 
“Bristol” viesnīcai vairākas telpas nomāja vietējie sociālde-
mokrāti, līdz ar to visam šajās telpās notiekošajam pilsoniskā 
pilsētas dome piedēvēja “sarkanu nokrāsu” un par dažādiem 
pārkāpumiem vairākkārt uzlika “Bristol” īpašniekiem sāpīgus 
naudas sodus. Tālaika presē spilgti atspoguļojās sabiedrībā 
manāmās pretišķības – pilsoniskā avīze “Ventas Balss’ vilka 
uz zoba “zociķus” saistībā ar “Bristol” nebūšanām, savukārt 
sociāldemokrātiskā “Jaunā Dzīve” zākāja pilsoņus un nam-
niekus par skaļajiem uzdzīves vakariem restorānā “Rīga”. 

IEBRUCAMSĒTAS, ALUS DESAS UN BAIRĪTIS
Viena tāda iebraucamā sēta vai iebraucamvieta, kur lau-

ciniekiem atstāt zirgus un ratus, kamēr paši kārto darīša-
nas pilsētā, atradusies Kuldīgas un Jūras ielu krustojumā, 
apmēram tur, kur tagad stāv grāmatnīcas “Gaisma” nams 
un "Swedbanka'. Žogs un lielie vārti vēl bija redzami līdz 20. 
gs. sešdesmitajiem gadiem, kad tika nojaukts vesels senās 
Ventspils kvartāls no Jūras līdz Raiņa ielai, lai uzceltu milzīgo, 
neglīto daudzdzīvokļu ēku, kuras pirmajā stāvā iekārtoja vei-
kalu “Bērnu pasaule”.

Minētajā iebraucamvietā zirgus baroja, paši brokastoja vai 
pusdienoja, vajadzības gadījumā arī nakšņoja no Kuldīgas 
puses iebraukušie zemnieki. Otra labi zināmā iebraucamā 
sēta atradās Tirgus laukuma malā, Katrīnas ielas pusē, un to 
izmantoja lauku ļaudis, kuri ieradās pilsētā no Ventas viņas 
puses – līdz 1868. gadam ar prāmja tipa pārceltuvi, pēc tam 
– pār Plostu tiltu, no kura savu nosaukumu ieguva Plosta iela.

Iebraucamsētās viesiem galdā cēla šķovētus kāpostus ar 
cūkgaļu, vārītas alus desas, bulkas un kriņģeļus, piedāvā-
ja bairīti (alu) un brandavu (degvīnu), aukstajā laikā varēja 
apstellēt arī groku.

SMALKIEM VIESIEM – SMALKA UZŅEMŠANA
Smalkākiem un turīgākiem iebraucējiem iebraucamsētas, 

protams, bija par prastu, tie devās uz viesnīcām. Tur uz gal-
diem klāti galdauti, un arī pārnakšņot varēja nevis uz cisu 
maisiem vai cietiem beņķiem, bet kārtīgās gultās uz baltiem 
palagiem. No senākajām smalkajām viesnīcām vispirmām 
kārtām jāmin “Romas viesnīca” Užavas un Peldu ielas stūrī 
un viesnīca “Royal” pilskalna malā Jāņa ielas pusē. Abas ēkas 
saglabājušās līdz mūsdienām, turklāt labā stāvoklī. Viesnīcu 
reklāmas lasāmas 20. gs. sākuma laikrakstos “Windausche 
Zeitung” un “Ventspils Apskats”. Viesiem piedāvā gan ērtus 
numurus, kur pa logu redzamas skaistas jūras un Ventas aina-
vas (“Royal”), gan muzikālus priekšnesumus un biljardu, un, 
pats par sevi saprotams, – izmeklētu ķēķi, smalkus dzērie-
nus (Bordo, Madeiras, Mozeles un Reinas vīnus, šampanie-
ti, heresu, maraskino u.c.) un piemērotas uzkodas – vēžus, 
krabjus, omārus, austeres, sierus, sparģeļus un dažādus aug-
ļus. Pēcpusdienās ģimenes un dāmas aicināja tējas un kafijas 
galdi ar kūkām, biskvītiem un saldumiem. Viesnīcas “Royal” 
trumpis bija brīnišķīgais vasaras dārzs pilskalna terasē, kas 
papildināja restorānu. Tālaika fotogrāfijās redzami krāsaini 
sauljumi, zaļie augi milzu podos un pašā vidū augošs koks 
– kastaņa.

Savukārt “Romas viesnīca” lepojās ar izmeklētiem vie-
siem, kas pagodinājuši viņu iestādi no reizes uz reizi. Viesu 
vidū bija tirgotāji no daudzām Eiropas valstīm, augsti titulēti 
ierēdņi no Pēterburgas un citām pilsētām, kā arī muižnieki no 
tuvākas un tālākas apkaimes. Bez tālajiem viesiem viesnīcu 
apmeklētājiem pieskaitāmi arī vietējie – sabiedrības krējums, 
kas viesnīcu telpās slēdza darījumus, veda pusdienot savas 
ģimenes, bet vakaros nodevās uzdzīvei. Dažkārt viesnīcu tel-
pās rīkoja arī koncertus vai priekšlasījumus. Vēlākos laikos 
par vienu no iecienītākajām viesnīcām kļuva “Rīgas viesnīca” 
Ūdens ielā. To iekārtoja namā, kur 20. gs. sākumā vēl atradās 
pilsētas pasta kantoris. Šī krāšņā ēka, ko īpatnēji izcēla ielas 
slīpums uz Ventas pusi, greznībā neatpalika no pilsētas smal-
kākajiem namiem, un tās bojāeja jaunā gadu tūkstoša sāku-
mā ir neatsverams zaudējums Ventspils Vecpilsētai. “Rīgas 
viesnīca” darbojās līdz pat pagājušā gadsimta piecdesmito 
gadu beigām; ar to saistās vairāku paaudžu atmiņas kā par 
pašu elegantāko pilsētas restorānu ar lielisku deju mūziku 
un bagātīgu ēdienkarti. Līdz tam laikam, kad padomju varas 
iestādes Ventspilī nāca pie slēdziena, ka pilsētai tāda buržu-

Kuldīgas un Lielās ielas krustojums 20. gs. sākumā; ēka labajā 
pusē – tagadējais Kultūras centrs, tolaik “Družbas” zāle un 
viesnīca “Bristol”.
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A U N S
Dienas ritēs diezgan nemierīgi. Nepārstrādājies, nesatrau-
cies par niekiem un velti pienācīgi daudz laika sev. Vari 

ieplānot svarīgus mājas darbus, tiem enerģijas pietiks un rezultāts 
priecēs pašu un mājiniekus. Tāpat arī piemērots periods tālākam 
ceļojumam ar kultūrvēsturisku objektu apskati.

V Ē R S I S
Sekmīgi nokārtosies dažādi lietišķi jautājumi. Ja meklē 
jaunu darbu, nekautrējies – norādi CV visas savas pras-

mes. Diezgan liela skriešana var sanākt starp darba un mājas pie-
nākumiem. Neatstāj novārtā savus mīļos, un brīvdienās palutini ar 
gardu maltīti vai sarīko dārza svētkus ar grilētiem gardumiem.

D V Ī Ņ I
Pirmajā vietā attiecību un ģimenes tēma. Velti vairāk 
uzmanības savējiem, palutini, samīļo, uzklausi. Neliedz 

padomu, ja nepieciešams, bet pārāk iejaukties nevajadzētu. 
Brīvajiem ļaudīm dzīve var uzdāvāt jauku iepazīšanos. Sirdslietās ar 
otru cilvēku svarīgs līdzīgs skatījums uz dzīves vērtībām.

V Ē Z I S
Daudz pienākumu darbā, kas prasīs enerģiju un koncen-
trēšanos. Tāpat arī mājās darāmā netrūks, gribēsi veikt 

kādus pārkārtojumus un uzlabojumus. Remontu sākt gan šobrīd 
nevajadzētu, tas var ieilgt. Labāk sarūpē gardus krājumus ziemai. 
Brīvdienās jauki atpūtīsies, ja dosies pie dabas.

L A U V A
Darbā iespējamas pārmaiņas vai situācijas, kas tev nav pa 
prātam. Pārāk nestrīdies un neiejaucies, gan viss norim-

sies. Brīvajā laikā dodies izklaidēs, satiecies ar mīļiem draugiem vai 
apmeklē kultūras pasākumus. Privātajā dzīvē nepieciešama nopiet-
na pieeja, nostiprini attiecības. 

 
J A U N A V A
Piemērots periods ienākumu pavairošanai. Strādā čakli vai 
lūkojies pēc labākām iespējām. Ja esi domājis par savu biz-

nesu, tad īstais laiks ķerties no domāšanas pie darīšanas. Šis un tas 
paveicams mājas saimniecībā. Var sākt remontu, sakopt teritoriju, kā 
arī ielūgt viesos tālākus radiniekus.

S V A R I
Būsi atvērts komunikācijai, labprāt veidosi kontaktus ar 
cilvēkiem un ir iespējas iegūt jaunus paziņas gan lietišķā, 

gan privātā jomā. Plāni var būt samērā ambiciozi, tāpēc tos nepiecie-
šams izvērtēt reāli. Mājas dzīvē, ģimenē jāgādā par saticību. Pirms 
piktoties, „noskaiti līdz desmit”.

S K O R P I O N S
Vajadzētu ar pilnu atdevi pievērsties darbam vai biznesam. 
Šobrīd ir īsti piemērots laiks jauniem projektiem un ienā-

kumu papildināšanai, turklāt var rasties labas idejas, kur nopelnīto 
izdevīgi ieguldīt. Privātajā dzīvē romantiskas noskaņas un vēlme vai-
rāk būt kopā ar savu otro pusīti. 

S T R Ē L N I E K S
Centies izvirzīties un pakāpties solīti augstāk pa karjeras 
kāpnēm, tas būs finansiāli izdevīgi. Tāpat arī labums būs 

no iesaistīšanās jaunos pasākumos vai privātajā biznesā. Brīvo laiku 
pavadi draugu sabiedrībā un kārtīgi izklaidējies. Sirdslietās jāuzma-
nās no pārsteidzīgas rīcības.

  
M E Ž Ā Z I S
Vēlme apgūt ko jaunu, redzēt citas zemes un paplašināt 
redzesloku. Lai izbrīvētu kādu laiku sev, vajadzēs tikt galā 

ar nopietniem profesionālajiem pienākumiem. Neuzņemies pārāk 
daudz – ne darbā, ne mājas dzīvē. Svarīga attiecību tēma.
Atrodiet laiku viens otram un no sirds izrunājieties. 

Ū D E N S V Ī R S
Būtiska māka sadarboties un uzklausīt kolēģu viedok-
li. Kopā darītais veiksies raitāk, labāk iepazīsi citus, iegū-

si vērtīgas atziņas. Brīvdienas pavadi ar draugiem, bet neiesaisties 
bohēmiskās izklaidēs. Tāpat arī jābūt apdomīgam tēriņos saistībā ar 
izklaidēm un skaistumlietām. 

Z I V I S
Būsi līdz matu galiņiem darba pienākumos. Pievērsies 
darāmajam ar sirdi un dvēseli, liec lietā savas lieliskās 

prāta spējas, un tas vedīs tuvāk panākumiem. Var rasties jauni izai-
cinājumi karjeras jomā. Tajā pat laikā jāpievērš uzmanība naudas lie-
tām – vai tavs atalgojums ir adekvāts.
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Krustvārdu mīkla

Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe

Pārpublicēta no 1936. gada “Atpūtas”.

LĪMENISKI: 1. Dārgakmens. 6. Saldumu šķirne. 10. Koraļļu klints. 12. Italisks vīrieša vārds. 14. Vergiļa eposs. 
15. Apģērbu rūpniecība. 17. Saru izstrādājums. 18. Zvēru mājoklis. 19. Šveiciešu nacionālais varonis. 22. 
Skotu tituls. 23. Skaņu tonis. 24. Kuģu kopa. 26. Lauksaimniecības rīks. 28. Budistu paradīze. 29. Galvinieks. 
30. “Un” vietā lietots vārds. 31. Līdzskaņa izruna. 33. Sievietes vārds. 24. Vīrieša vārds. 35. Joks.
STATENISKI:  2. Apjukums. 3. Apgabals senajā Grieķijā. 4. Laimes spēle. 5. Tīrīšanas rīks. 7. Sievietes vārds. 
8. Dzejnieks - pesimists. 9. Katoļu garīdznieks. 11. Galminieks. 13. Izpratne. 14. Laukmale. 16. Savienība. 
19. Metalla ķīmiskais apzīmējums. 20. Naudas vienība (saīs.). 21. Nācija. 22. Iesaiņojuma svars. 23. Dabas 
bagātības. 24. Teātŗa direktors. 25. Skandināvu ūdens dieve. 27. Līdzskaņa izruna. 32. Smalkuma apzīmējums.

Iepriekšējās krustvārdu mīklas atrisinājums
LĪMENISKI: 5. Tenors. 8. Vāvere. 10. Do. 11. Tvaiks. 12. Nutria. 13. Široko. 14. Si. 15. Liti. 17. Salna. 19. Bis. 21. Veikals. 
23. Vikerss. 24. Ļot. 25. Ni. 26. Elks. 29. Tezejs. 30. Stende.
STATENISKI:  1. Medus. 2. Artillerija. 3. Vāki. 4. Araks. 6. Notis. 7. Svainis. 8. Viši. 9. Virsis. 16. Takse. 18. Avene.  
19. Blakts. 20. Bizes. 22. Fonds. 27. Ls. 28. Se.

Zīm
ējum

s: Zem
gus

Karikatūra

FAKTS: Ventspilī lielas problēmas radušās uzņēmumiem, kas mēģina veidot biznesu t.s. viesmīlības sektorā jeb 
viesnīcu, viesu namu, kempingu un ēdināšanas nozarēs. Jo šajā jomā, izrādās, mūsu pilsētā valda konkurence, kuru 
uzņēmējiem rada... pašvaldība. Nezināmu iemeslu dēļ tieši pašvaldības uzņēmumi un kapitālsabiedrības (pilnīgi vai 
daļēji saistītas pašvaldību) iesaistījušās šajā nozarē, kuru nu nekādīgi nevar nosaukt par tik unikālu, ka būtu nepie-
ciešamība iesaistīt valsts un pašvaldības resursus tirgus nodrošināšanā. Rezultātā rodas absolūti negodīga konkurence 
– kamēr uzņēmējiem, lai izdzīvotu un attīstītu biznesu, noteikti jāstrādā ar peļņu, tikmēr pašvaldībai šādu uzstādīju-
mu nav, toties ir pieejami papildus resursi reklāmai, mārketingam un publiskām aktivitātēm. Turklāt Ventspilī situā-
ciju īpašu dara vēl arī tas, ka tieši ar pašvaldību saistītie viesmīlības sektora uzņēmumi, iestādes un būves ieņem ļoti 
nozīmīgu tirgus daļu.



ОВЕН
Достаточно неспокойный период. Старайтесь не перегружаться, 
не нервничать по пустякам и достаточно времени уделять своим 

потребностям. Можете планировать важные домашние дела – энергии на 
них будет достаточно, а результат порадует как вас самих, так и домашних. 
Подходящий период для дальнего путешествия и осмотра культурно-исто-
рических объектов. 

ТЕЛЕЦ
Удастся успешно уладить различные деловые вопросы. Если 
вы ищете новую работу, не смущайтесь, укажите в CV все свои 

навыки. Непросто будет распределить время между рабочими и домашни-
ми обязанностями. Не забывайте о своих любимых, в выходные побалуйте 
их чем-нибудь вкусненьким или устройте пикник и приготовьте что-нибудь 
на гриле. 

БЛИЗНЕЦЫ
На первом месте для вас – тема отношений и дела семейные. 
Уделяйте своим любимым побольше внимания, побалуйте, 

выслушайте, приласкайте их. Не отказывайтесь дать совет, если это необ-
ходимо, но не вмешивайтесь там, где не следует. Свободных представите-
лей знака ожидают приятные знакомства. Особенную важность в этот пери-
од приобретает схожесть взглядов. 

РАК
Вас ожидает множество рабочих обязанностей, которые потре-
буют концентрации внимания и энергии. Дома также хватает 

забот, захочется устроить перестановку или произвести изменения в инте-
рьере. Однако ремонт в это время начинать не рекомендуется, так как он 
может затянуться. Лучше позаботьтесь о запасах на зиму. В выходные вы 
сможете хорошо отдохнуть, если отправитесь на природу. 

ЛЕВ
На работе возможны перемены или ситуации, которые вас не 
устраивают. Не ссорьтесь и не вмешивайтесь в ход событий, все 

наладится. В свободное время отправляйтесь развлекаться, встретьтесь с 
лучшими друзьями или посетите культурное мероприятие. В личной жизни 
необходимо укрепить отношения. 

 
ДЕВА
Подходящее время для увеличения доходов. Рекомендуется уси-
ленно работать или поискать лучшие возможности. Если вы заду-

мывались о собственном бизнесе, то самое время от слов перейти к делу. 
Кое-что необходимо сделать в домашнем хозяйстве. Можно начать ремонт, 
благоустроить территорию, пригласить в гости дальних родственников. 

ВЕСЫ
Вы открыты для общения, с удовольствием будете устанавли-
вать контакты с людьми и приобретать новые знакомства как 
в деловой, так и в личной сфере. Ваши планы могут оказаться 

достаточно амбициозными, но важно оценить, насколько они реальны. В 
семейной жизни важно стремиться к взаимопониманию. Прежде чем злить-
ся, досчитайте до десяти. 

СКОРПИОН
Хорошо бы с полной отдачей заняться рабочими обязанностями 
или собственным бизнесом. Подходящее время для реализации 

новых проектов и пополнения доходов, к тому же у вас могут появиться 
стоящие идеи, куда вложить заработанное. В личной жизни – романтичное 
настроение и желание побольше времени проводить со своей половинкой.

СТРЕЛЕЦ
Постарайтесь подняться хоть на шажок по карьерной лестни-
це, это будет финансово выгодно. Удачным окажется участие в 

реализации новых проектов или частном бизнесе. Свободное время лучше 
провести в кругу друзей и хорошенько развлечься. В делах сердечных не 
принимайте поспешных решений. 

  
КОЗЕРОГ
Вас посетит желание освоить что-нибудь новое, побывать в 
незнакомых странах, расширить кругозор. Чтобы освободить 

время для собственных интересов, нужно будет справиться с множеством 
профессиональных обязанностей. Не берите на себя слишком много – ни 
на работе, ни дома. Важно найти время, чтобы поговорить по душам с 
любимым человеком. 

ВОДОЛЕЙ
Для вас важно умение сотрудничать и выслушать мнение кол-
лег. Совместная работа будет лучше спориться, вы лучше узна-

ете тех, кто рядом, сделаете ценные выводы. Выходные лучше провести с 
друзьями, не рекомендуется участвовать в богемных развлечениях. Будьте 
осмотрительны в тратах, которые связаны с развлечениями и предметами 
роскоши. 

РЫБЫ
Вы с головой уйдете в работу. Подходите к ней с душой. Вам 
помогут ваши выдающиеся интеллектуальные способности, 

которые приведут вас к достижениям. В карьере вас могут ожидать новые 
вызовы. Обратите внимание также на финансовый вопрос – задумайтесь, 
адекватное ли вознаграждение вы получаете за свой труд.
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Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 

Ответы: 

ФАКТ: В Вентспилсе большие проблемы возникли у предприятий, которые пытаются строить 
бизнес в т. н секторе гостеприимства или в сфере гостиниц, гостевых домов, кемпингов 
и услуг питания.  Так как в этой сфере, оказывается, в нашем городе царит конкуренция, 
которую для предпринимателей создаёт… самоуправление. По неизвестным причинам 
именно предприятия самоуправления и общества капитала (полностью или частично 
связанные с самоуправлением) включились в эту отрасль, которую ну никоим образом 
нельзя назвать настолько уникальной, что нужно было бы привлечь ресурсы государства 
и самоуправления для обеспечения рынка. В результате создаётся абсолютно нечестная 
конкуренция – в то время как предпринимателям, чтобы выжить и развивать бизнес, 
определенно нужно работать с прибылью, у самоуправления таких установок нет, зато 
доступны дополнительные ресурсы для рекламы, маркетинга и публичных мероприятий.  
К тому же, ситуацию в Вентспилсе особенной делает еще и то, что именно предприятия, 
учреждения и строения сектора гостеприимства, связанные с самоуправлением, занимают 
очень значительную часть рынка. 
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В ЛАТВИИ

НЕ ХОТЯТ МЕНЯТЬ ПОРЯДОК 
ОПЛАТЫ НАЛОГА 
НА ЭКСПЛУАТАЦИЮ 
ТРАНСПОРТНОГО СРЕДСТВА 
Кабинет министров поддержал предложе-
ние – направить на утверждение в окон-
чательном чтении законопроект, кото-
рый предусматривает сохранить нынеш-
ний порядок оплаты налога на эксплуата-
цию транспортного средства. В настоящее 
время налог на эксплуатацию транспорт-
ного средства платится за весь очередной 
год фактически в виде аванса. В действу-
ющем Законе о налоге на эксплуатацию 
транспортного средства и налоге легковых 
транспортных средств предприятий пред-
усмотрено, что с 2019 года налог придётся 
платить за фактический период эксплуата-
ции транспортного средства.  

ОТЛОЖИЛИ ДИСКУССИЮ 
О ЗАМЫСЛЕ УСТАНОВИТЬ 
МИНИМАЛЬНУЮ ЗАРАБОТНУЮ 
ПЛАТУ ДЛЯ ПОЛУЧАТЕЛЕЙ 
АВТОРСКОГО ВОЗНАГРАЖДЕНИЯ 
Комиссия бюджета и финансов (налогов) 
Сейма пришла к соглашению – на время 
создания и принятия государственного 
бюджета на следующий год отложить дис-
куссию о предложении – установить обя-
зательным платить хотя бы минималь-
ную заработную плату людям, которые на 
этом же самом рабочем месте получают 
и авторское вознаграждение. Комиссия 
предложила разработать более точную 
редакцию предложений, которая бы уста-
новила, что работодателю получателю 
авторского вознаграждения придется пла-
тить хотя бы минимальную заработную 
плату согласно трудовому договору. Эта 
норма не означает, что с авторских возна-
граждений не нужно платить социальный 
налог в размере 5%.

ИЗ-ЗА РОСТА АКЦИЗНОГО НАЛОГА 
ДРАМАТИЧНО ВОЗРАСТЁТ ОБЪЁМ 
КОНТРАБАНДНЫХ СИГАРЕТ  
Министерство финансов подало на рас-
смотрение в Сейм во втором чтении пред-
ложение, которое вместо запланирован-
ного 5,5% акцизного налога на сигареты 
предусматривает повысить налог на 11%. 
Национальная ассоциация производите-
лей табачных изделий предупреждает, что 
в результате повышения налога возрастёт 
конечная цена табачных изделий в магази-
нах, в результате чего драматично увели-
чится торговля контрабандными сигарета-
ми.  Ассоциация призывает Сейм не под-
держивать это предложение. 

ПРОСЯТ РАЗЪЯСНЯТЬ ОБЩЕСТВУ 
СЛОЖНЫЕ НОРМЫ ПОДОХОДНОГО 
НАЛОГА С НАСЕЛЕНИЯ  
Юридическое бюро Сейма просит объ-
яснять обществу новые нормы закона о 
подоходном налоге с населения (IIN), учи-
тывая то, что закон сложный для воспри-
ятия.  Законопроект в целом из-за своей 
сложности может вызвать существенные 
проблемы – ясно понять содержание норм 
закона, предусмотреть сферу и значение 
применения закона. Из-за объёма, слож-
ности и ограниченного времени подготовки 
Юридическое бюро не может обеспечить 
такую подачу предложений, которая обе-
спечила по возможности более понятное 
восприятие норм законопроекта.  
Представители Юридического бюро также 
предложили создать новый закон о подо-
ходном налоге с населения, так как тепе-
решний закон много раз менялся. 

ОБЩИЙ УРОЖАЙ ЗЕРНОВЫХ В ЭТОМ 
ГОДУ МОЖЕТ БЫТЬ ЗНАЧИТЕЛЬНО 
ЛУЧШЕ, ЧЕМ В ПРОШЛОМ ГОДУ 
При сохранении благоприятных погодных 
условий урожай озимых ожидается хоро-
ший, общий урожай зерновых может быть 
значительно лучше, чем в прошлом году, 
проинформировали в Латвийском центре 
консультаций и образования села (LLKC). 
Обобщённая LLKC информация свиде-
тельствует, что озимой пшеницей в этом 
году засеяно   331 000 гектаров, что немно-
го больше, чем в прошлом году, когда эта 
площадь составляла 329 800 га.

Бесчисленное количество раз я повторял: 
изготовление стеклянных изделий мелкой 
пластики не только работа, это стиль жизни, 
бесконечный процесс самообразования и 
поиска», –развеивает надежды на легкий 
труд и большие заработки опытный ремес-
ленник. Он признает, что работать со сте-
клом у него учились и несколько девушек, 
однако он убедился, что это было, скорее, их 
желанием самоутвердиться, а не призвани-
ем и стремлением получить специальность 
на всю жизнь. 

Поддержав инициативу Анатолия попол-
нять знания, лично наблюдая за мастера-
ми, вначале Андрейс многократно ездил в 
Россию, в город Гусь-Хрустальный, кото-
рый славится своими изделиями из стекла 
и хрусталя. Кое-что удалось узнать, что-то 
русские не захотели показывать чужим, но 
Андрейс был восхищен талантом мастеров, 
их работы иногда были выполнены просто 
на грани фантастики. Позднее ему пришлось 
познакомиться и с образцами стекольной 
пластики из других стран, но работы рус-
ских мастеров для него до сих пор являются 
образцом, на котором хочется учиться. 

ДЕТЯМ НРАВЯТСЯ 
МАСТЕРА-ВОЛШЕБНИКИ

Андрейс и Артурс Вирбулисы признают, 
что нужно было бы взяться и подготовить 
выставку своих работ. Небольшие коллек-
ции имеются, но укомплектовать широкую 
экспозицию нет времени, к тому же изде-
лия не хранятся, а сразу распродаются. 
Продемонстрировать возможности стекла, о 
которых большинство даже не догадывается, 
мастера решили иначе. Уже многие годы они 
предлагают заинтересованным посетить их 
мастерскую, где лично можно понаблюдать, 
как один из двадцати цветных стеклянных 
стержней в водородном пламени становит-
ся тягучим и податливым, чтобы превратить-
ся в цветок, стрекозу, осу или лисицу. Можно 
и самим попробовать сделать это, соблю-
дая правила безопасности. По приглашению 
мастер с компактной аппаратурой и исход-
ными материалами готов побывать на пред-
приятии или в учреждении, чтобы украсить 
демонстрацией своего мастерства корпора-
тивное мероприятие, например, изготовить 
лого фирмы из стекла. Но наиболее востре-
бованы стекольные волшебники – в школах, 
где самые эмоциональные зрители и всегда 
много желающих попробовать сделать нечто 
подобное. 

«Вряд ли у многих детей из-за минутно-
го увлечения возникнет желание занимать-
ся подобной профессией. Но мы рассказы-
ваем им о чудесных особенностях стекла, 
благодаря которым оно используется почти 
во всех отраслях науки, народного хозяйства 
и в быту. В свою очередь, наши насекомые, 
птицы и животные, может быть, заставят их 
быть более наблюдательными, стать добрее 
к природе. Мы никогда не создаем своих 
животных грозными, а стараемся акцентиро-
вать внимание на более привлекательных и 
комичных чертах поведения каждого вида», 
– рассказывает Андрейс. Поэтому приходит-
ся и самим учиться, не переставая, наблю-
дая за прототипами своих фигурок в приро-
де, зоологическом саду, в фильмах и интер-
нете. Мастера заметили, что каждому после-
дующему поколению нравятся свои образы, 
и точка зрения мамы на то, что красиво, а что 
нет, может очень отличаться от мнения сына, 
что особенно хорошо видно в дни рыноч-

Восхождение на стеклянную гору 
длиною в жизнь

ной торговли. В этом отношении Вирбулисы, 
кажется, очень даже конкурентоспособны, 
ведь Андрейс больше любит естественные 
формы, а Артурс с удовольствием делает 
стилизованные образы, которые нравятся 
детям и молодежи. 

«Мы побывали почти во всех латвий-
ских школах, и даже в части литовских и 
эстонских. Артурс, который хорошо говорит 
по-английски, был с демонстрациями и в 
Академии художеств Дании, где также проя-
вили огромный интерес», – Андрейс настро-
ен продолжать образовательную рабо-
ту (или профориентацию?) и этой зимой, 
если школы выразят такое желание. А изде-
лия для продажи на рынке он собирается 
делать преимущественно летом. С огорче-
нием мастер отметил, что в интернете про-
звучали упреки со стороны родителей, что 
дети платят за участие небольшие взносы: 
«Если учесть, что для работы и своих демон-
страций мы за границей закупаем аппарату-
ру, стеклянные стержни, нужно обеспечить 
транспорт, серьезно подготовиться к лекции, 
то мы не можем позволить себе делать это 
без компенсации. Решением могла бы стать 

материальная поддержка самоуправлений, 
так как это дополнительное образование для 
детей», – предлагает мастер. 

ЕДИНСТВЕННАЯ РОЗА В МИРЕ
На вопрос, осталось ли еще что-то недо-

стигнутое в ремесле, Андрейс дипломатич-
но отвечает, что недавно сдал своеобразный 
экзамен на звание «гроссмейстера по изго-
товлению стеклянных изделий мелкой пла-
стики» – сделал красную розу, которой, он 
убежден, нет нигде в мире.

 «Тем моя работа и привлекательна, что я 
могу создавать такие образы и вещи, кото-
рые останутся лишь в одном экземпляре. 
Даже при всем желании точно повторить 

изделие невозможно, а я и не стремлюсь 
это сделать, неинтересно. Конечно, я с 
уважением отношусь к заказам, где пред-
полагается изготовить идентичные памят-
ные знаки, например, участникам какого-ли-
бо мероприятия, выпускникам, к юбилеям 
фирм. Но и здесь я могу предложить цвето-
вые нюансы и варианты деталей, которые 
вносят некоторое разнообразие, и обыч-
но это принимается. Появится ли когда-ни-
будь рядом с образами животных человек, 
ведь в сказках зачастую они вместе делают 
добрые дела? «Никогда не говори «никог-
да», но пока я не готов к этому. Зрею», – 
отвечает мастер. 

Несмотря на то что создание стеклян-
ных фигурок требует долгого и кропотливого 
труда, со стороны и по конечному результа-
ту оно, скорее, напоминает детскую или поэ-
тическую игру с формой и цветом. Как долго 
Андрейс сможет сохранять эту детскую непо-
средственность, чувство юмора, без кото-
рых мелкая пластика стекла превратилась 
бы в ширпотреб? «До тех пор, пока меня 
будет интересовать и увлекать сам процесс 
работы. Пока не чувствую, что истощаюсь, 
и в руках еще есть сила», – Андрейс так же 
оптимистичен и добродушен, как созданные 
им образы. 

Как же в Вентспилсе без якоря?

Время от времени приходится  
«консультироваться» и с компьютером.

 Каждому последующему поколению 
нравятся свои образы, и точка зрения 
мамы может очень отличаться от 
мнения сына.
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Под знаком праздника 
спорта и волостей

В субботу, 29 июля, в центре города Вентспилса состоят-
ся соревнования BMX, “inline” и соревнования по скейтбор-
дингу с участием ведущих представителей экстремальных 
видов спорта.  В этот день пройдут и яркие и запоминаю-
щиеся уличные соревнования по мотоциклетному фристай-
лу – Чемпионат Северной Европы по стритбайк-фристайлу 
„Kurland Stunt 2017”. В воскресенье, 30 июля, фестиваль 
завершится соревнованиями по командным видам спорта 
– пройдут соревнования по футболу, баскетболу и уличным 
танцам. В конце недели в Вентспилсе в различных бесплат-
ных мероприятиях смогут принять участие и посетители 
фестиваля.  Впервые в рамках фестиваля пройдёт чемпи-
онат Латвии SUP или “StandUp” по гребле.  “GGFEST” про-
водится уже шестой год, и в этом году участники “GGFEST” 
будут представлять не только разные страны, но и несколь-
ко континентов – среди участников спортсмены из Европы, 
Австралии, США и Аргентины. 

ВОЛЕЙБОЛ, ФУТБОЛ И ПЕТАНК 
28 июля на волейбольных площадках Вентспилсского 

пляжа за пляжным аквапарком пройдёт турнир по пляж-
ному волейболу «Король и королева». Начало турнира в 
19.00. 

28 июля начнётся международный турнир по футболу 
среди юниоров «Кубок Юрия Беспалова», U-15 (в возраст-
ной группе 2001 г. р.). В пятницу турнир пройдёт на резерв-
ном футбольном поле ОЦ “Вентспилс», (10.00), в субботу 
– на футбольном поле спортивного комплекса «Парвента», 
(10:00), в воскресенье – на футбольном стадионе на 
улице Католю, 40 и на резервном футбольном поле ОЦ 
«Вентспилс», (9.00 и 14.00).

29 и 30 июля на спортивных площадках петанка в Парке 
приключений состоится международный турнир по петанку 
«Вентспилс 2017». Начало турнира в 10.00. 

В свою очередь 30 июня, в 11.00, на футбольном поле 
спортивного комплекса «Парвента» пройдут соревнования 
по футболу зоны Курземе среди юношей в возрастной груп-
пе U-12 и среди девушек.  

В воскресенье увлекательные развлечения ждут и самых 
маленьких вентспилчан. В Детском городке (12.00) и в дет-
ском парке «Фантазия» (15.00) пройдёт музыкальное пред-
ставление для детей «Летние приключения». Мероприятие 
ведёт творческое объединение «Карусель сюрпризов». 

ПРАЗДНИЧНЫЕ ШЕСТВИЯ, 
ВЗВЕШИВАНИЕ РЫБЫ И БАЛЫ 

В Вентспилсском крае в пятницу, 28 июля, на площад-
ке под открытым небом в Таргальской волости мост друж-
бы „Pāri zilai jūrai” вместе с фольклорным ансамблем из 
Сааремаа и хором „Sōrve maakoor”.

Посетителей ждёт премьера спектакля на ливском 
языке „Igā jelā, igā op” / «Век живи, век учись» и концерт, 
в программе которого песни, танца и игры разных наро-
дов – ливов, латышей и эстонцев.  В творческих мастер-
ских дети смогут воспроизвести древние знаки и симво-
лы, а взрослым расскажут о значении рунических камней 
ливов.  

В субботу, 29 июля, ожидаются целых три праздни-
ка волости. Праздник волости Анцес “Lustīga dzīvošana” 
начнётся уже в 05.45 с регистрации возле эстрады для 
“Большого ерша» Там же, возле эстрады в 10.00 состоит-
ся взвешивание рыбы, а в 11:00 возле автобусной останов-
ки в центре Анце начнётся праздничное шествие. Вечером 
в (19.00) на парковой эстраде гостит ансамбль актёров 
Театра Дайлес “Ilga”, а в 21.00 начнётся бал, на котором 
будут играть “Ugāles pūtēji” и М. Лембертс. В полночь – на 
школьном спортивном поле – салют.  

Праздник волости Варвес начнётся с шествия от почты 
Зуру к месту мероприятия. Участников шествия просят 
взять с собой мыльные пузыри (начало в 12.00). После 
богатого мероприятиями дня вечерний концерт, 19.00 с уча-
стием Диты Лурини и Мартиньша Эглиенса. В 21.00 ночной 
бал, а в 23.00 – огненное шоу. 

Праздничное шествие в Таргальской волости начнёт-
ся в 11.00, а в 11.30 состоится концерт в честь откры-
тия праздника, в котором примут участие коллективы 
Таргальской основной школы – поп-группы „Cīrulītis”, „Jautrā 
varavīksne”, женский волостной вокальный ансамбль „Ziedu 
laiks”, „Kāndla” и гости из Эстонии – фольклорный ансамбль 
из Сааремаа „Ammuker” и хор „Sōrve maakoor”. В заключе-
ние праздника в 22.00 – бал под открытым небом. Играет 
группа „Express”. 

В прошлом номере мы рассказывали об историческом 
здании, которое уже в первой половине XIX в. гордо 
располагалось на углу улиц Пилс и Уденс. Здесь разме-
щались роскошные квартиры на первом этаже и госте-
вой дом, или гостиница, – на втором. Нужно сказать, 
что гостиниц и гостевых домов, а также постоялых дво-
ров в Вентспилсе в XIX в. и первой половине XX в. (до 
Второй Мировой войны) было много. Некоторые наибо-
лее известные несколько раз в начале XX в. упомина-
лись в местной прессе, о них рассказывали и старики – 
бабушки и дедушки нынешних вентспилчан среднего и 
старшего поколения. 

«Royal», «Roma», «Rīga» 
и «Bristole»

Гостям предлагали удобные номера и 
изысканную кухню, напитки и подходящие 
закуски – раков, крабов, омаров, устриц, сыры, 
спаржу и различные фрукты.

Конец этой недели пройдёт в Вентспилсе в спортивной 
атмосфере. 27 июля стартует самый большой молодёж-
ный фестиваль спорта и культуры в Европе “Ghetto 
Games”, который еще называют “GGFEST”. Всего в 
фестивале примут участие 1300 спортсменов из 20 стран 
мира, представляющих 13 различных видов спорта.  
Фестиваль откроется в Вентспилсском парке приключе-
ний чемпионатом Балтии по вейкборду и международ-
ными соревнованиями “BMX Dirt”, в которых примут 
участие спортсмены из Европы, а также особые гости 
из США.  

ПОСТОЯЛЫЕ ДВОРЫ, ПИВНЫЕ КОЛБАСКИ И ПИВО 
Один из таких постоялых дворов, где сельчане могли оста-

вить лошадей и повозки, пока сами отправлялись по делам 
в город, находился на перекрестке улиц Кулдигас и Юрас, 
приблизительно там, где сейчас располагается здание книж-
ного магазина «Gaisma» и «Сведбанк». Забор и большие 
ворота сохранились до 60-х гг. XX века, когда был снесен 
целый квартал Старого Вентспилса от улицы Юрас до улицы 
Райня, чтобы построить огромное, непривлекательное мно-
гоквартирное здание, на первом этаже которого располо-
жился магазин «Детский мир». 

На упомянутом постоялом дворе кормили лошадей, сами 
завтракали или обедали, а в случае необходимости и ноче-
вали крестьяне, приехавшие из Кулдиги и окрестностей. 
Второй известный постоялый двор находился на краю пло-
щади Тиргус, со стороны улицы Катринас. Его использовали 
сельчане, приезжавшие в город с другой стороны Венты – 
до 1868 года при помощи переправы паромного типа, позд-
нее – по мосту Плосту, от которого свое название получила 
улица Плоста.  

На постоялых дворах гостям предлагали тушеную капусту 
со свининой, вареные пивные колбаски, булки и крендели, 
пиво и водку, в холодное время бывал и грог. 

ДЛЯ ИЗЫСКАННЫХ ГОСТЕЙ – ИЗЫСКАННЫЙ ПРИЕМ
Для изысканных богатых приезжих постоялые дворы, 

конечно, были слишком просты, поэтому они отправлялись 
в гостиницы. Там на столах были скатерти, и спать можно 
было не на соломенных мешках или жестких лавках, а на 
настоящих кроватях с белыми простынями. Среди старей-
ших изысканных гостиниц прежде всего следует упомянуть 
гостиницу «Romas» на углу улиц Ужавас и Пелду и гостини-
цу «Royal» на улице Яня. Оба здания сохранились до наших 
дней, к тому же, в хорошем состоянии. Реклама гостиниц 
опубликована в начале XX в. в газетах «Windausche Zeitung» 
и «Ventspils Apskats».  Гостям предлагают удобные номе-
ра, где в окно видны красивые морские и речные пейзажи 
(«Royal»), а также музыкальные представления, бильярд 
и, разумеется, изысканную кухню и напитки (бордо, маде-
ра, мозельское и рейнское вина, шампанское, херес, марас-
кино и др.) и подходящие закуски – раков, крабов, омаров, 
устриц, сыры, спаржу и различные фрукты. Вечером семьи 
и дамы приглашались на чай и кофе с пирожными, бискви-
тами и сладостями. Козырем гостиницы «Royal» был чудес-
ный летний сад на террасе, который являлся прекрасным 
дополнением к ресторану. На фотографиях того времени 
видны яркие навесы, зеленые растения в огромных горшках 
и каштан, растущий посередине. В свою очередь, гостиница 
«Romas» гордилась изысканными гостями, которые бывали 
здесь регулярно. Среди них были купцы из многих европей-
ских стран, высокие титулованные чиновники из Петербурга 
и других городов, помещики. Помимо гостей, прибывших 
издалека, гостиницу посещали и местные сливки общества, 
которые здесь заключали сделки, обедали со своими семь-
ями, а по вечерам развлекались. Иногда в гостинице устра-
ивались концерты или литературные чтения. Позднее одной 
из самых популярных стала гостиница «Rīga» на улице 
Уденс. Ее устроили в доме, в котором еще в начале XX сто-
летия располагалась почтовая контора. Это великолепное 
строение в роскоши не уступало городским изысканным 
зданиям, и его уничтожение в начале нового тысячелетия – 
невосполнимая потеря для Старого Вентспилса. Гостиница 
«Rīga» действовала до конца 50-х годов прошлого века; с 
ней связаны воспоминания нескольких поколений об одном 
из самых элегантных городских ресторанов с прекрасной 
танцевальной музыкой и богатым меню. До того времени, 
пока советская власть в Вентспилсе не пришла к заклю-
чению, что такая буржуйская роскошь городу ни к чему, и 

в бывшем ресторане разместили стоматологические крес-
ла, а в бывших помещениях гостиницы – кабинеты детской 
поликлиники…  

В ПИВНОМ УГАРЕ И ДЫМЕ СИГАРЕТ
Однако, возвращаясь к страницам исторического альбо-

ма нашего города, давайте взглянем, какие еще гостиницы 
были популярны в период между войнами. Они не слави-
лись изысканной роскошью, как «Royal», «Roma» и «Rīga», 
однако и здесь не было недостатка в посетителях.  Одна 
из них – «Komercviesnīca» на улице Райня, сразу за пере-
крестком на улице Кулдигас, рядом с популярным когда-то 
фотосалоном «Konkurence». Здание гостиницы, называв-
шееся когда-то еще домом Штефенхагена, сохранилось и 
до наших дней. 

Нужно сказать, что гостиница «Komercviesnīca» в 20-30-
е гг. время от времени упоминалась в газетах в связи с 
нелестными отзывами; многократно она называлась рас-
садником пьянства, где происходили и драки, и кражи. В 
номерах гостиницы было немного постояльцев, однако в 
так называемой гостиной – яблоку негде упасть каждый 
вечер; как писала в то время газета «Ventas Balss» – в пив-
ном угаре и дыме сигарет. Чтобы бороться с пьянством и 
связанными с ним «нежелательными явлениями в город-
ской жизни», у «Komercviesnīca» время от времени отби-
рали лицензию на торговлю алкогольными напитками, что 
вызывало у владельцев гостиницы громкие жалобы, что 
они разорены. 

Похожей клиентурой и атмосферой характеризовалась и 
гостиница «Bristol», находившаяся на улице Кулдигас, 18. 
Сегодня это здание горожане знают как Культурный центр. 
Оно построено около 1903 года, начиная с 1909-го сда-
валось в аренду городскому русскому культурному обще-
ству «Дружба»; когда именно здесь была устроена гостини-
ца, неизвестно. После окончания Первой Мировой войны, 
с формированием независимой Латвии, здание исполь-
зовали многие арендаторы, но в обиходе его все еще 
звали «Дружба». В 20-е годы рядом с гостиницей «Bristol» 
несколько помещений снимали местные социал-демокра-
ты, поэтому все, что здесь происходило, для городской 
думы зачастую ассоциировалось с «красным оттенком», 
и за различные нарушения часто на владельцев «Bristol» 
налагались болезненные денежные штрафы. В прессе того 
времени ярко отражались общественные противоречия – 
газета с гражданской позицией «Ventas Balss» посмеива-
лась над «социками» из-за безобразий в «Bristol», а соци-
ал-демократическая «Jaunā Dzīve» поносила граждан и 
владельцев за громкие вечеринки в ресторане «Rīga». 
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Перевозчик: на конечной 
остановке автобуса 
маленький Ваня не был 
единственным пассажиром 
AО «Лиепайский автобусный парк» (ЛАП) 
отвергает прозвучавшее в публичном 
пространстве утверждение, что  Ваня 
Берладин, пропавший в Лиепае и позднее 
найденный мертвым, в день исчезновения 
был единственным пассажиром в 904-м 
автобусе, который следовал до конечной 
остановки в Дубени Гробиньской волости, 
проинформировал председатель правле-
ния ЛАП Леонид Кронгорнс. Имеющаяся 
в распоряжении ЛАП информация свиде-
тельствует о том, что утверждение, будто 
мальчик до конечной остановки ехал один, 
не соответствует действительности. «С 
самого момента исчезновения ребен-
ка ЛАП сотрудничал с государственными 
учреждениями, передав в распоряжение 
полиции записи всех трех имеющихся в 
автобусе камер, а также обеспечив доступ 
к другой необходимой информации», – 
указывает Кронгорнс. 

Осужденный на пожизненное 
заключение за убийство 
двух женщин преступник 
оспаривает решение суда 
Адвокат Никиты Конокотова, осужденно-
го на пожизненное заключение за совер-
шение убийства двух женщин на Кипсале, 
оспорила решение суда Курземского райо-
на в Рижском окружном суде. 
Согласно обвинению, 6 декабря 2014 
года молодой человек совершил убийство 
79-летней монахини Леониды Магдалены 
Татарчук, а 18 декабря – 56-летней жен-
щины. Вторая жертва была найдена при-
близительно в 400 метрах от ее рабо-
чего места. Она была прикрыта ковром, 
нижнее белье было сорвано, лицо жерт-
вы было жестоко разбито и окровавлено. 
Несколькими часами позже полиция задер-
жала 18-летнего Конокотова, проживав-
шего на Кипсале, и он признался в обоих 
убийствах, что позднее на суде категори-
чески отрицал. 

В Курземе в этом году 
задержан пятый водитель,  
предлагавший взятку
Работники Курземского управления 
Государственной полиции в Салдусcком 
крае, волости Зирню, задержали транс-
портное средство, передвигавшееся со 
скоростью 126 км/час вместо разрешен-
ных 90 км/час. Водитель пыталась пред-
ложить стражам порядка взятку в разме-
ре 20 евро. Первым за взятку в Курземе в 
этом году был задержан водитель в Талси, 
предлагавший полицейским 20 евро, вто-
рым – в Гробиньском крае, третьим – 
в Салдусcком крае. В двух последних 
случаях была предложена взятка в 50 
евро. Все упомянутые водители задержа-
ны за превышение скорости. В свою оче-
редь, четвертый водитель транспортного 
средства был задержан в Вентспилсе за 
то, что, вызвав дорожное происшествие, 
будучи в состоянии алкогольного опьяне-
ния, предлагал должностным лицам взятку 
в несколько сотен евро.  

Задержана группа лиц, 
пытавшихся присвоить 
имущество умершего лица
В начале июня Государственной поли-
цией было получено заявление судьи 
отдела земельных книг суда Видземского 
предместья города Риги о том, что в ее 
распоряжении оказались документы на 
право собственности, которые, возмож-
но, являются поддельными. Документы 
были поданы в отдел земельных книг 
в мае этого года и были предусмотре-
ны, чтобы закрепить право собственно-
сти некоего нового владельца на кварти-
ру в Риге. Госполиция начала уголовный 
процесс о возможном мошенничестве, 
совершенном в группе,  когда при помо-
щи поддельных документов была совер-
шена попытка приобрести в свою соб-
ственность квартиру умершего лица, у 
которого нет наследников, чтобы затем 
продать ее. Госполиция призывает жите-
лей убедиться в законности имуще-
ства перед его приобретением, а также 
рекомендует своевременно позаботить-
ся о решении имущественных вопросов. 
Расследование в рамках уголовного про-
цесса продолжается.

КРИМИНАЛЬНАЯ ЛАТВИЯ

Лиене, 
домохозяйка:
Да! Однозначно, да!!!

Линда, 
работает в торговле:
Да! Я думаю, что должны были бы. 
Обязательно! 

Лиана, пенсионерка:
Ну конечно, нужно 
снять с должностей. 
Мы же не можем их 
снять (смеётся). Еще 
нужно было бы снять с 
должности, пока идёт следствие. По сути, 
так и нужно было бы делать.  Что каса-
ется снятия с должности – однозначно!  

Андрис, предприниматель:
Я считаю, что нужно провести расследо-
вание. И очень надеюсь, что Комиссия 
Сейма по расследованию «переговоров 
олигархов» будет компетентная и пра-
вомерно обоснованно оценит, насколько 
профессионально в процессе следствия 
уже изначально действовали следовате-
ли Бюро по предотвращению и борьбе 
с коррупцией. Политики «разговоров в 
„Rīdzene”» в средствах массовой инфор-
мации уже надцать лет упоминаются 
как олигархи. Эти люди, по-моему, уже 
давно чувствуют вседозволенность, то, 
что они – неприкосновенные.  Не нужно 
быть следователем, чтобы понять, что 
у них есть свои люди в различных госу-
дарственных учреждениях.  Поэтому они 
чувствуют себя в безопасности и свобод-
но. Они открыто надсмехаются над так 
называемым «делом олигархов».  

Должны ли 
вовлеченные 
в разговоры в 
„Rīdzene” политики 
подать в отставку со 
своих постов?

Волна возмущения, вызванная в обществе так называемыми «разго-
ворами в „Rīdzene”», стихает. Сейчас мячик на стороне следователей 
БПБК и парламентской следственной комиссии. Замнут ли это дело 
так же незаметно, как это произошло с «делом олигархов», или все же 
будет продолжение, покажет время. Однако если у кого-то еще сохраня-
лись иллюзии относительно политической среды в Латвии, то теперь 
таковых уже не осталось. Ventspilnieks.lv считает, что выяснение того, 
являются ли эти разговоры аутентичными, очень существенно не толь-
ко с правовой, но и с морально-этической точки зрения. Недопустимо, 
чтобы у руля власти находились такие люди, у которых в конце каждо-
го предложения звучит уверенное «б…дь». 

«Разговоры в „Rīdzene”» –  
лакмусовая бумажка правопорядка

Н апомним, что начало «делу 
олигархов» было положено 
шесть лет назад. Тогда отказ 
Сейма разрешить обыск в 
квартире Айнара Шлесерса, 

бывшего в то время депутатом парламента, 
стал одним из оснований для роспуска Сейма. 
В основе дела были подозрения, что реаль-
ными владельцами Рижского торгового порта 
являются Айнарс Шлесерс, Андрис Шкеле 
и уже в то время отстраненный от исполне-
ния обязанностей мэр Вентспилса Айварс 
Лембергс. БПБК дело прекратило, но за эти 
годы двое героев «разговоров олигархов» 
– Шкеле и Шлесерс уже «легализовались» 
как владельцы Рижского торгового порта. 
Предприятия обоих политиков контролируют 
60% акций РТП, однако правоохранительные 
органы этот факт, вроде бы подтверждающий 
реализацию схем, обсуждавшихся в «разгово-
рах в „Rīdzene”», не особенно беспокоит. 

«ПОЛИТИЧЕСКАЯ КАМПАНИЯ», 
«ЛИМОНЧИК» И ДРУГИЕ 

Один из героев «разговоров в „Rīdzene”», 
как свидетельствуют опубликованные журна-
лом «Ir» материалы, – обвиненный в совер-
шении тяжких преступлений, отстраненный 
от исполнения обязанностей мэр Вентспилса 
Айварс Лембергс. Не стало сюрпризом то, 
что А. Лембергс на специально созванной 
пресс-конференции опубликованные «разго-
воры олигархов» в очередной раз назвал 
политической кампанией, которая якобы 
направлена против него. Однако он избегал 
прямых ответов на вопросы, касавшиеся его 
участия в разговорах и обсуждаемых тем. Он 
отметил также, что не было никаких экспер-
тиз, позволяющих установить аутентичность 
разговоров, значит, ничего не доказано, поэто-
му ему нечего будет пояснять созданной пар-
ламентской следственной комиссии, если она 
захочет говорить с ним. 

Отклоняет упреки и «зеленый крестьянин», 
министр земледелия Янис Дуклавс, который 
после публикации «разговоров» запомнился 
тем, что, возможно, попросил Шлесерса как 
председателя правления порта об «одном прак-
тическом вопросе». Речь идет об участке земли 
в несколько гектаров на левом берегу Даугавы. 
«Там на одну или две фирмы он сейчас заре-
гистрирован». Владельцев якобы несколько, 
к тому же, все «под чужими фамилиями». 
Самому Дуклавсу, как можно понять из «раз-
говоров», принадлежит 10% земли, но теперь 
компаньоны хотели бы продать собственность 
и получить «15 лимончиков». Теперь в народе к 
Дуклавсу прилипло слово «лимончик». 

КАКОВ БАЛАНС СКАНДАЛА? 
Публично прозвучало, что БПБК, основыва-

ясь на опубликованной журналом «Ir» инфор-
мации, в сотрудничестве с Госслужбой дохо-
дов начало ведомственную проверку по пово-
ду публично прозвучавшей информации о том, 
что, возможно, в декларациях государственных 
должностных лиц не указана собственность на 

территории Рижского свободного порта. Сам 
Дуклавс прочно держится за утверждение, что 
никакой незадекларированной, «под чужими 
фамилиями» спрятанной собственности у него 
нет, демиссионировать министр не собирает-
ся, и вообще это якобы ложь… 

БПБК, правда по непреклонному требова-
нию общественности, начало несколько про-
верок в связи с опубликованными в журна-
ле «Ir» разговорами политиков, записанны-
ми в гостинице «Rīdzene», в том числе, рас-
следуется, как разговоры могли оказаться в 
распоряжении журнала. Руководитель БПБК 
Екабс Страуме признал, что для расследо-
вания потребуется по крайней мере месяц, 
поскольку, в соответствии со сказанным им 
депутатам Комиссии Сейма по обороне, вну-
тренним делам и предотвращению коррупции, 
работа очень объемная, и для ее проведения 
«имеется группа из трех следователей, плюс 
руководитель следственного отдела, который 
занимается этим вопросом. Рассматривается 
любая полученная в результате оперативных 
действий информация с той точки зрения, нет 
ли там уголовного правонарушения, которое 
нужно оценивать уголовно-процессуальным 
путем, начав ведомственную проверку или, 
может быть, сразу уголовный процесс, но от 
бюро это требует больших ресурсов, так как 
у меня следователей столько, сколько есть». 

Интересна и информация, предоставлен-
ная генпрокурором Эриком Калнмейерсом, 
а также прозвучавшее в связи с ней утверж-
дение, что именно Калнмейерс запретил 
продолжать прослушивание «олигархов». 
Генпрокурор называет это ложью, однако при-
знает, что части разговоров, которая была 
опубликована в настоящее время, не было в 
распоряжении прокуратуры и «неясно, почему 
так произошло». «Как подтвердил мне проку-
рор, в ведении которого находилось это дело, 
никогда подобные вопросы не направлялись 
на рассмотрение в прокуратуру. Значит, это 
расследование прекратилось в Бюро по пре-
дотвращению и борьбе с коррупцией – по 
каким причинам, я не могу ответить», – так 
некоторое время назад высказался генпроку-
рор. Хорошая новость в том, что в этом деле 
генпрокурор Эрикс Калнмейерс не отказыва-
ется оценить и собственную ответственность. 
В беседе с Латвийским радио он указал, что 
независимо от того, какова будет форма пар-
ламентского контроля, например, создание 
комиссии Сейма для проведения парламент-
ского расследования, он будет сотрудничать 
и предоставит все необходимые документы. 

В данный момент Сейм уже создал парла-
ментскую комиссию по расследованию дела о 
«разговорах в “Rīdzene”. Следственная комис-
сия создана, чтобы оценить информацию, 
имеющуюся в деле по уголовному процессу 
N16870000911 о возможном расхищении госу-
дарства, а также факторы, которые привели к 
прекращению этого уголовного дела на стадии 
досудебного расследования. 

СЛЕДСТВЕННОЙ КОМИССИЕЙ БУДЕТ 
РУКОВОДИТЬ «СВОЙ ЧЕЛОВЕК»?

Комиссия планировала проверить соответ-
ствие материалам уголовного дела инфор-
мации, прозвучавшей в публичном простран-
стве, и оценить вероятность угрозы для наци-
ональной безопасности страны и возможную 
деятельность отдельных лиц в интересах дру-
гих государств, в том числе, незаконное влия-
ние на процесс выдачи видов на жительство 
и других документов, а также потенциальные 
риски для людей и окружающей среды. 

Делегировать для работы в парламентской 

комиссии по «делу олигархов» пока что реше-
но Андрея Юдина («Единство»), Мартиньша 
Шицса (Латвийское объединение регионов), 
Игоря Пименова («Согласие») и Ритварса 
Янсонса (VL-TB/LNNK), однако самое инте-
ресное, что, по неофициальной информации, 
СЗК в комиссии мог бы представлять Карлис 
Сержантс, который, возможно, мог бы пре-
тендовать и на роль руководителя комиссии. 
Поскольку тесная связь Айвара Лембергса с 
СЗК ни для кого не является секретом, зако-
номерен вопрос: не заставляет ли передача 
руководства комиссией в руки СЗК предполо-
жить, что свою работу комиссия закончит без 
результатов? Если кто-то думает, что в таком 
случае у человека, о котором говорят, что он 
распоряжается СЗК, как ему заблагорассудит-
ся, не будет полной информации о происходя-
щем в комиссии, то этот кто-то очень наивен. 
Как бы то ни было, но дело о «разговорах в 
“Rīdzene” станет той лакмусовой бумажкой, 
которая покажет, уважается ли еще в Латвии 
правопорядок и существует ли один закон, 
одна справедливость для всех, или все реша-
ют деньги и политическое влияние. 

 Если кто-то думает, что в 
таком случае у человека, 
о котором говорят, что он 
распоряжается СЗК, как 
ему заблагорассудится, не 
будет полной информации о 
происходящем в комиссии, 
то этот кто-то очень наивен.
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Варвара Л. (36 лет, продавец):
«Здесь невозможно заказать мебель. 
Все время приходится сталкиваться с 
некомпетентностью персонала мастер-
ских. Такое ощущение, что все разу-
чились работать. Пришлось обращать-
ся в рижскую фирму и доплачивать за 
доставку».

Денис Б. (27 лет, оператор 
строительного крана): 
«Мы рискнули заказать стенку в боль-
шую комнату в одной из вентспилсских 
фирм. В принципе, я доволен. Качество 
нормальное. Гарнитур вписался хоро-
шо, несмотря на то, что они напутали с 
размерами».

Лиене В. (48 лет, домохозяйка):
«Мы с мужем недавно меняли кухню. 
От варианта «на заказ» пришлось отка-
заться. Собрали все из готовых пред-
метов кухонной мебели. Пожертвовали 
пространством. Причина – дороговато 
для нас. Весь гарнитур нам обошел-
ся бы в 1 200 евро – так подсчитали в 
одной мастерской. Мы обращались к 
другим изготовителям, сумма колеба-
лась плюс-минус на 100 евро».

ПУСТЬ ГОВОРЯТ!

Мебельный тупичок в Вентспилсе

Первым в этой связи можно упомянуть «Приморский кем-
пинг», который, как сказано на его домашней странице, пер-
вых своих гостей принял в августе 2001 года. Здесь «гостям 
предлагаются благоустроенные домики 4 видов с различным 
оборудованием, для которых установлены дифференциро-
ванные цены в летний и зимний сезон. В Вентспилсе только 
«Приморский кемпинг» предлагает такие виды ночлега, как 
места подключения трейлеров и палаточные места с широ-
ким набором качественного сервиса».  

О том, что это прибыльный бизнес, свидетельствует годо-
вой отчет за 2016 год его владельца – ООО «Вентспилсский 
комбинат по благоустройству». В 2016 году кемпинг принес 
своему владельцу 404 116 евро. Хотя в сравнении с 2015 
годом доходы сократились на 1586 евро.  Можно сделать 
вывод, что «Приморский кемпинг» послужил залогом по дого-
вору от 26 августа 2015 года с банком SEB о займе в 655 000 
евро – в годовом отчете сказано, что заем обеспечивается 
ипотекой на принадлежащее ВКБ недвижимое имущество по 
ул. Васарницу, 56. 

«СЛУЖБА РАЗМЕЩЕНИЯ» 
В СЛУЖЕБНЫХ ГОСТИНИЦАХ

Еще один объект, заслуживающий внимания, – служебная 
гостиница Вентспилсского техникума «Venta». Если кто-то 
думает, что она предполагает лишь размещение студентов, 
то он заблуждается. На домашней странице техникума ска-
зано, что служебная гостиница принимает гостей Вентспилса 
в июле и августе, а также во время учебного года, если 
это согласовано с администрацией учебного заведения. 
Гостиница предлагает 104 благоустроенных номера, вмеща-
ющих в общей сложности 250 человек, и, насколько можно 
судить по отчету за 2015 год, доход от оказания гостиничных 
услуг – достойный, 61 048 евро за отчетный период.  Гостям 
города одноместный номер в этой гостинице обходится в 40 
евро в сутки, двухместный стоит 50. 

Основателем техникума является Министерство образова-
ния и науки ЛР, но его сотрудничество с Вентспилсской думой 
очень тесное. В январе 2010 года Вентспилсское город-
ское самоуправление заключило договор с Вентспилсской 
профессиональной средней школой о сотрудничестве в 
вопросах профессионального образования. Помимо проче-
го, между думой и Вентспилсским техникумом заключено 
соглашение о строительстве и обустройстве нового корпуса 
служебной гостиницы при софинансировании Европейского 
фонда регионального развития. 86% всех выплат в проектах 
развития инфраструктуры Вентспилсского техникума – цен-
тра компетенций профессионального образования Северной 
Курземе финансировалось программой Европейского фонда 
регионального развития, 14% – из государственного бюдже-
та. Все выплаты по проекту составили 10 892 114 латов, или 
15 498 081 евро. 

Кусок вентспилсского «гостиничного пирога» 
у самоуправлений
 Окончание. Начало на 1 стр.

И теперь подумаем, разве по силам частному предпри-
нимателю расходы, связанные со строительством в своей 
гостинице, полностью покрыть из фонда ERAF и средств гос-
бюджета? О какой честной конкуренции в таком случае вооб-
ще можно говорить?  

Есть еще и Туристическая гостиница Вентспилсской выс-
шей школы, которой управляет предприятие самоуправле-
ния ООО «Вентспилсское недвижимое имущество». В этой 
гостинице в туристический сезон спальное место стоит 17 
евро, а двухместный номер – 27 евро.  Согласно консоли-
дированному отчету за 2016 год, доходы от Туристической 
гостиницы составили 116 081 евро.  

Отдельного рассказа заслуживает общество капитала 
«Олимпийский центр „Вентспилс”», владельцами которого 
являются Вентспилсская дума и Латвийский Олимпийский 
комитет. В этой гостинице доступны двухместные номера, и 
стоимость составляет 28–47,50 евро за ночь. Несмотря на 
то что, по данным Lursoft, за те семнадцать лет, что доступ-
ны отчеты ООО «Олимпийский центр „Вентспилс”», с прибы-
лью он работал всего два года, дела у гостиницы идут весь-
ма неплохо.  В отчете предприятия за 2016 год сказано, что 
доходы гостиницы составили 269 606 евро, что на 29 210 
евро больше, чем годом ранее.  

САМОУПРАВЛЕНИЯ ДЕРЖАТСЯ 
ЗА ПРЕДПРИНИМАТЕЛЬСКУЮ 
ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ ИЗО ВСЕХ СИЛ

А как же честная конкуренция и ограничения на бур-
ную предпринимательскую деятельность самоуправлений? 
С этим в Латвии дела обстоят грустно. Исследование Lursoft 

свидетельствует о том, что за последние восемь лет сред-
ний оборот предприятий, принадлежащих самоуправлениям, 
вырос на 40,06%. Отличные показатели, однако, обеспечи-
ваются не уникальностью услуг, инновациями или выдаю-
щимся маркетингом, а принадлежностью к самоуправлению 
и работой в условиях минимальной конкуренции или вообще 
вне конкуренции. Об этом наиболее ярко свидетельствует то 
обстоятельство, что средний оборот зарегистрированных в 
Латвии предприятий в 2015 году составил 21,5 тысячи евро, 
тогда как средний показатель у предприятий самоуправлений 
–  745,17 тысячи евро на одно предприятие.  

Этим летом в коридорах власти бушевали настоящие 
страсти, в результате правительство в очередной раз отло-
жило решение вопроса об изменениях в Законе о конку-
ренции, в которых предполагается более строго ограни-
чить самоуправления, если они используют свое положение 
для нечестной борьбы в отношении частных коммерсантов. 
Принятие закона тормозило большое лобби самоуправлений 
в правительстве, и за кулисами говорили, что четкая позиция 
и инициированное Советом по конкуренции регулирования 
действий самоуправления в связи с предпринимательской 
деятельностью в значительной мере угрожали утверждению 
председателя Совета по конкуренции Скайдрите Абрамы на 
следующий срок полномочий. Почему самоуправления так 
заинтересованы в предпринимательской деятельности? Что 
позволило похоронить или, во всяком случае, отложить на 
дальнюю полку вопрос об ограничении аппетитов самоуправ-
лений и что о связи самоуправлений с гостиничным бизне-
сом говорят вентспилсские предприниматели, мы расскажем 
в следующем номере Ventspilnieks.lv. 

Лето – лучшее время для обустройства жилья. И жители Вентспилса 
стремятся его использовать, так сказать, по максимуму, чтобы изме-
нить бытовые условия к лучшему. Но как только дело доходит до уста-
новки мебели на заказ, процесс заходит в тупик. Оказывается, у нас 
негде заказать более-менее качественные предметы интерьера по при-
емлемым ценам, включая межкомнатные двери. 

М ногочисленные комментарии в 
социальных сетях и на фору-
мах – наглядное тому под-
тверждение. Между тем, как 
свидетельствуют многочис-

ленные каталоги предприятий, в Вентспилсе 
предлагают услуги по изготовлению мебе-
ли около 15 фирм. Однако, как показывает 
опыт жителей города, половина из них про-
сто посредники. Значительная часть занима-
ется изготовлением чего-то специфического, 
например, только столешниц для кухни или 
матрацев. В итоге в сухом остатке пара-трой-
ка компаний, которые имеют свой цех, но 
при этом цены для нашего региона у них 
малоадекватные.

Пример? Милости просим. В качестве кли-
ента автор этих строк обратился с просьбой 

рассчитать смету возведения встроенного 
шкафа-купе в одну из вентспилсских фирм, 
предлагающих мебель на заказ (не будем 
называть компанию, чтобы никого не оби-
жать и не рекламировать). Причем проект 
шкафа был позаимствован у рижского прия-
теля, который недавно реализовал задуман-
ное в столичной квартире. 

Сам шкаф представляет собой доволь-
но вместительную, двухдверную (двери со 
скромным, но дизайном – неоднотонные) 
конструкцию на двух персон, установленную 
в спальне. «Шкаф-купе» из МДФ (древес-
новолокнистые плиты средней плотности) 
с антресолью занял всю стену – от потолка 
до пола. Задней стенки у него нет, поскольку 
ее функцию выполняет стена межкомнатная. 
Помимо одежды и обуви, в нем можно хра-
нить такие бытовые предметы, как гладиль-
ную доску, утюг, компактную сушилку и т.п. 

Так вот, в Риге эту конструкцию изготовили 
и установили за 700 евро. В Вентспилсе нам 
рассчитали смету в 750 евро плюс еще 40 
евро – за установку. То есть почти на сотню 
дороже. На наш взгляд, это некорректно 
по отношению к местным клиентам. Можно 
понять изготовителей, если шкаф нужно 

еще доставить, скажем, в Лиепаю. Тогда за 
доставку можно накинуть какую-то сумму, 
но автор этих строк представился жителем 
Вентспилса. На вопрос, почему цена такая, 
какая есть, нам ответили – высокие налоги, 
большие коммунальные расходы и т.п. 

Что ж, ситуация понятная. Но остается 
вопрос – почему открыть небольшое про-
изводство мебели на заказ в Вентспилсе – 
такая большая проблема. Ведь желающих 
заказать мебель предостаточно. С одной 
стороны, возможно нет мастеров, а у моло-
дежи нет желания учиться мебельному делу. 
По крайней мере такие предположения дела-
ют участники интернет-форумов. И это было 
бы не так обидно.

Обиднее, если маленькие мастерские и 
предприятия не появляются из-за высоких 
налогов, неблагоприятной предприниматель-
ской среды, которая, к сожалению, в Латвии 
имеет место быть во всех районах. Но тогда 
муниципальные власти Вентспилса можно 
упрекнуть в отсутствии воли деловой и поли-
тической. У нее есть все, чтобы улучшить 
ситуацию в регионе, причем радикально. 

Территория Вентспилсского порта счита-
ется экономической зоной с облегченным 
налоговым режимом – это раз. Во-вторых, 
наш город опережает все крупные селения 
по скорости освоения средств из структур-
ных фондов Евросоюза, включая столицу 
Латвии - Ригу. Это говорит о том, что найти 
деньги и выделить территорию для неболь-
ших мебельных производств властям вполне 
по силам. Ведь появляются же в Вентспилсе 

Обиднее, если маленькие 
мастерские и предприятия 
не появляются из-за высоких 
налогов, неблагоприятной 
предпринимательской среды, 
которая, к сожалению, в Латвии 
имеет место быть во всех районах.

серьезные инвесторы наподобие недавнего 
китайского производителя. 
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Изменения в движении 
автобусов в конце недели 

Во время фестиваля “Ghetto Games”, с 28 
по 30 июля, для транспортного сообщения 
будут закрыты несколько улиц. С 7 часов 28 
июля до 7 часов 31 июля будет закрыт про-
спект Лиелайс от улицы Кулдигас до улицы 
Александра. На этом участке путь движе-
ния курсирующих автобусов будет направлен 
по улицам Юрас и Александра.  Остановка 
“Olimpiskais centrs” в обоих направлениях 
будет обслуживаться, время движения авто-
бусов не изменится.  

С 7 часов 30 июля до 7 часов 31 июля для 
движения будет закрыт проспект Лиелайс от 
улицы Ганибу до улицы Кулдигас. Путь дви-
жения маршрутных автобусов № 5, 6, 10, 20, 
22, 23 в направлении от улицы Инжениеру 
в центр будет направлен по улице Саулес и 
улице Юрас, а также не будет обслуживать-
ся автобусная остановка “Dzintarjūra,” а путь 
движения маршрутных автобусов № 3, 4, 21 
в направлении Галиньциемс будет направлен 
по улице Юрас и улице Александра, затем 
по проспекту Лиелайс, по улице Бривибас и 
Дурбес. Не будут обслуживаться остановки 
“Lielais laukums” и “Reņķa dārzs” в направле-
нии Галиньциемс. 

Изменен также путь движения для марш-
рутов № 9 и № 13, а также для междугород-
них автобусов в Кулдигу и Лиепаю, они будут 
направлены по улицам Ганибу, Инжениеру и 
затем по улице Звайгжню. Остановка “Lielais 
laukums” обслуживаться не будет, ближайшая 
остановка на этих маршрутах – “Ganību iela”.

Информируют об очередях 
в больницах 

В рамках государственного финансирова-
ния без особых очередей в Севернокурземской 
региональной больнице в Вентспилсе можно 
получить услуги диагностики – рентгенологи-
ческие исследования, электрокардиограмму 
и лабораторные исследования.  На самые 
востребованные оплачиваемые государством 
исследования нужно ждать очереди.  На ком-
пьютерную томографию – примерно 2 меся-
ца, на магнитный резонанс – 5 месяцев, на 
эхокардиографию – 5 месяцев, на электро-
энцефалографию – 5 месяцев, на велоэрго-
метрию – 3 месяца, на ультрасонографию – 
2 месяца.  Визит к кардиологу нужно ждать 
примерно 2 недели, к офтальмологу – 6 меся-
цев, к нефрологу – 3 месяца, к неврологу – 2 
месяца.  

В этом году вручат одну 
Большую награду Вентспилса 
и семь наград города 

Заявленные на присуждение наград кан-
дидатуры были обсуждены о и оценены в 2 
этапа. Большую награду Вентспилса присуж-
дают за выдающиеся и значимые достиже-
ния, которые несли имя Вентспилса в госу-
дарстве и мире, или за существенные заслу-
ги в развитии города, в хозяйственной, куль-
турной и общественной деятельности или в 
другой, значимой для города сфере. В этом 
году на неё претендовали Андрис Каусениекс, 
Армандс Виюпс и Дидзис Ошениекс.  В свою 
очередь награду города присуждают за высо-
ко профессиональную и честную работу в 
какой-либо отдельной сфере, в предприни-
мательской деятельности, в создании визу-
ального образа города и в других важных для 
города сферах.

Загрязнение пластмассовыми 
отходами на побережье 
Курземе – неизменно высокое 

Во время экспедиции «Моё море» особо 
негативные тенденции загрязнённости наблю-
дались в Руцавском крае. Также экспертов 
среды волнует неизменно высокий удельный 
вес пластмассовых отходов, который наблю-
дается на большей сати побережья Курземе. 
Однако есть и районы, в которых наблюдает-
ся улучшение ситуации, например, на терри-
тории Бернаты и Зиемупе.  

В ВЕНТСПИЛСЕ

Общество «Балтийская ассоциация – транс-
порт и логистика» (БАТЛ) обратилось ко 
всем фракциям, представленным в Сейме 
ЛР, и независимым депутатам с призывом 
не допустить повышения акцизного нало-
га на дизельное топливо. Одновременно 
ассоциация призывает рассмотреть пред-
ложение БАТЛ на 50% уменьшить акцизный 
налог на дизельное топливо для железно-
дорожных перевозок.  

Инга Антане: акциз на дизельное 
топливо нужно снижать, а не повышать

«Пересмотр предложения о повышении 
акцизного налога был бы важным сигна-
лом отрасли и обществу в целом, свиде-
тельствующим о том, что наши народные 
представители думают о долгосрочном раз-
витии латвийского народного хозяйства, а 
не только о возможности залатать дыры в 
бюджете, – подчеркивает президент БАТЛ 
Инга Антане.  – Каждая тонна транзитного 
груза дает нашему народному хозяйству до 
15 евро, в год это более миллиарда евро. 
В связи с этим очень важно способствовать 
дальнейшему развитию этой отрасли».  

Налоговая реформа, которая рассматри-
вается в Сейме, предполагает повышение 
ставки акцизного налога на дизельное топли-
во в размере 10,9%, но с учетом того, что 
цена дизельного топлива составляет до 30% 
стоимости железнодорожных перевозок, при-
нятие подобного решения может привести 
к полному развалу латвийской транзитной 
отрасли. К сожалению, принимая решение 
о повышении ставки акцизного налога на 
дизельное топливо, правительство не оце-
нило всех возможных рисков для отрасли 
транспорта и логистики и государственной 
экономики в целом.  

«Все три крупных порта Латвии (Рига, 
Вентспилс и Лиепая) – выраженные экспорт-
ные порты, где основной объем отправлен-
ных грузов составляют транзитные грузы 
из России, Беларуси и других стран СНГ. 
Как известно, Россия свои энергоресурсы и 

другие грузы политически и стратегически 
решила направить в свои порты, которые в 
последние годы стремительно развиваются. 
Это доказывает и тенденция резкого сокра-
щения объемов груза в направлении Латвии, 
в этом году также прогнозируется падение 
грузооборота. Поэтому любое повышение 
стоимости перевозок в направлении Латвии 
может стать разрушительным для отрасли. С 
повышением цен на дизельное топливо тран-
зитная отрасль еще больше будет терять 
свою конкурентоспособность в таких непро-
стых условиях конкуренции. Так, например, 
на вопрос тарифов указал и министр ино-
странных дел Беларуси Владимир Макей 
во время встречи с министром иностранных 
дел Латвии Эдгаром Ринкевичем», – указы-
вает БАТЛ в письме к депутатам фракций 
Сейма и независимым парламентариям.  

Ассоциация подчеркивает, что повыше-
ние стоимости грузоперевозок на территории 

Латвии станет очень плохим сигналом  как 
для имеющихся у нас, так и для потенциаль-
ных партнеров. Повышая стоимость желез-
нодорожных перевозок, Латвия способствует 
также уменьшению конкурентоспособности 
железнодорожной инфраструктуры.  

«Для улучшения конкурентоспособности 
латвийского транзитного коридора вместо 
повышения цен необходимо срочно думать 
о подготовке конкурентоспособного пред-
ложения для привлечения грузоперевозок. 
Поэтому БАТЛ призывает правительство и 
Сейм рассмотреть предложение ассоциации 
в размере 50% сократить акцизный налог на 
дизельное топливо для железнодорожных 
перевозок. Такое решение могло бы помочь 
развивать отрасль транспорта и логисти-
ки в Латвии и в долгосрочной перспекти-
ве позволило бы обеспечить поступление в 
госбюджет значительно больших денежных 
средств», – подчеркнула И. Антане. 

Этой осенью вступит в силу целый ряд новых требований, цель которых – улучшить 
пожарную безопасность как в общественных, так и в частных зданиях. Несмотря на то что 
пожары чаще происходят в жилом секторе, особенно ощутимо новые правила коснутся 
предпринимателей и владельцев общественных зданий, которым придется вкладывать 
намного больше средств, чем до сих пор, чтобы выполнить требования пожарной безо-
пасности, говорит руководитель Inspecta Prevention, инженер по пожарной безопасности 
и гражданской обороне Александр Бабра. 

Жители Латвии будут больше платить 
за пожарную безопасность

К ак поясняет эксперт, новые правила 
пожарной безопасности создадут 
дополнительные расходы владель-
цам общественных мест развле-
чения, а также владельцам обще-

ственных, в том числе, исторических зданий 
и производственных помещений. После их 
вступления в силу нужно будет осуществить 
ряд превентивных мероприятий, которые до 
сих пор нередко воспринимались как фор-
мальность, – построить дополнительные эва-
куационные выходы в зданиях, разместить 
новые указатели, разработать и провести 
детальный инструктаж по пожарной безопас-
ности, верифицировать имеющиеся средства 
для тушения пожара и, возможно, произвести 
их замену. 

Новые правила пожарной безопасности 
подразумевают проверку электроинсталля-
ции при помощи термокамеры. «Это требова-
ние, которого никогда ранее не было в прави-
лах пожарной безопасности». Подобную про-
верку проводят сертифицированные специ-
алисты, которые оценивают качество сое-
динения контактов в электроинсталляции, 
например, в распределительной коробке или 
распределительном щите. В соответствии с 
новыми требованиями, которые вступят в 
силу 1 сентября, подобную проверку электро-
инсталляции на объектах нужно будет прово-
дить раз в десять лет. Если на объекте или 
территории взрывоопасная среда, такую про-
верку термокамерой потребуется осущест-
влять значительно чаще – раз в два года», – 
рассказывает Александр Бабра. 

При разработке новых требований пожар-
ной безопасности особое внимание уделя-
лось именно общественным местам развле-
чений. Эксперт указывает, что в большой 
мере нововведения основаны на трагиче-
ском опыте как в Латвии, так и за рубежом, 
когда, например, в результате возникше-
го в ночном клубе пожара из-за халатности 
владельцев или организаторов мероприятий 
погибли десятки людей. Также разработчики 
новых правил учитывали тот факт, что часть 
общественных зданий морально устарели, 
не соответствуют специфике работы разме-
щенных в них учреждений и не подходят для 
проведения мероприятий с большим чис-
лом посетителей. Поэтому новые правила 
пожарной безопасности подразумевают, что 
в зданиях, где организуются общественные 
мероприятия с числом посетителей, превы-
шающим 50 человек, требуется ряд ново-
введений, связанных с пожарной безопас-
ностью, например, перед каждым меропри-
ятием нужно разработать индивидуальную 
инструкцию по пожарной безопасности. 

Частным лицам после 1 сентября также 
нужно будет считаться с дополнительными 
расходами, чтобы обеспечить пожарную без-
опасность в своем жилище. По новым пра-
вилам, если в многоквартирном доме име-
ется газовая установка – плита или котел, 
будет запрещено подсоединять к каналу 
естественной вентиляции кухонную вытяжку, 
если нет другой вентиляции, обеспечиваю-
щей воздухообмен в помещении. К тому же, 
к 2020 году обязательно в каждой квартире 

или жилом доме должно быть установлено 
такое необходимое оборудование, как дымо-
вой детектор, говорит Александр Бабра. 

«Требования пожарной безопасности и 
максимальное уменьшение риска пожара 
нужно воспринимать очень серьезно как 
частным лицам, так и предпринимателям, 
так как в настоящее время в этой сфере у 
Латвии одни из самых плохих показателей 
в Евросоюзе. Каждый житель Латвии дол-
жен помнить, что новые правила пожарной 
безопасности созданы не для того, чтобы 
вызвать головную боль и создать дополни-
тельные расходы, а для того, чтобы сокра-
тить число пожаров и повысить общий уро-
вень пожарной безопасности в стране. 
Изменения, которые коснутся как предприни-
мателей, так и частных лиц, могут показать-
ся дорогим капризом законодателей, однако 
воплощение в жизнь упомянутых требова-
ний может помочь повысить безопасность в 
зданиях», – отмечает Александр Бабра. По 
словам эксперта, пока еще рано прогнози-
ровать, насколько эффективными окажутся 
новые правила, только по прошествии вре-
мени можно будет сделать выводы, помо-
гут ли нововведения сократить количество 
пожаров и погибших.  
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П ару раз в год, во время Дня 
города и Праздника моря, все 
эти изделия представлены на 
выездных торговых прилавках 
в Вентспилсе. Только трудно 

поверить, что мастера, сделавшие эту кра-
соту, – вентспилчане, потому что до сих пор 
они избегали публичности. «Если мы начнем 
себя рекламировать, заказов может оказаться 
слишком много. Выполнить их все нам будет 
не под силу», – признает владелец мастер-
ской и главный мастер Андрейс Вирбулис, 
который стекольному мастерству обучил сво-
его старшего сына Артура, вместе с которым 
они работают многие годы. 

ВНАЧАЛЕ БЫЛ БОМЖ
Андрейс Вирбулис родился в Остгалсе, на 

улице Карлинес. От отца, штурмана рыбо-
ловецкого судна, он унаследовал некоторую 
связь с морем, правда, опосредованную – 
сразу после школы начал работать слеса-
рем в механических мастерских в рыболо-
вецком колхозе «Красный маяк». В то время 
там – в том числе и потому, что хорошо пла-
тили, – было много различных мастеров 
высокого класса. Наблюдательный и работя-
щий юноша многому у них научился. Здесь 
он продолжал работать и вернувшись из 
советской армии, став впоследствии началь-
ником ремонтных работ довольно высоко-
го ранга. Однако политическое устройство 
сменилось, колхоз был ликвидирован, с соз-
данием семьи жизнь стала другой. Так или 
иначе, свое трудовое будущее Андрейс свя-
зывал с железом, различными механизмами 
и двигателями, так как это ему удавалось и 
в определенной мере нравилось. А тут на 
тебе – все перевернула встреча с русским 
бомжем! Сейчас его уже нет в живых, но 
Андрейс до сих пор ему благодарен. Однако 
обо всем по порядку. 

ЭТО НЕМЫСЛИМО: 
ОН НЕ ПЬЕТ ВОДКИ!

«Когда я женился на даугавпилчанке 
Бируте, филологе по образованию, я како-
е-то время работал в Межотне, куда ее 

Восхождение на стеклянную гору длиною в жизнь
Многие вентспилчане, 
возможно, даже не знают, что 
в их городе уже с начала этого 
века существует единственная 
в Латвии и Балтийских 
странах стекольная 
мастерская по созданию 
изделий мелкой пластики. 
Здесь изготавливают 
сувениры из этого красивого, 
но капризного материала, 
которые затем предлагают 
как на латвийских, так и на 
зарубежных рынках. Забавные 
стеклянные олени, сердитые 
скорпионы, яркие петушки, 
лебеди, божьи коровки, 
разноцветные якоря, яркие 
колокольчики и многое другое, 
не говоря уже о зеленых 
лягушках, помогающих 
притягивать деньги, и пестром 
разнообразии цветов. 

направили работать учительницей, а мне 
предложили должность начальника котель-
ной. Позднее, когда мы ждали старшего сына 
Артура, переехали поближе к родителям 
Бируты, в Даугавпилс. Я опять стал работать 
с железом – был слесарем на известном в 
то время локомотиворемонтном заводе. В 
памяти остались душевные русские коллеги, 
которые с пониманием отнеслись к факту, 
что я не курю, но считали чем-то немысли-
мым, что я, «такой здоровый мужик», не пью 
водки. Было хорошо и интересно, но влекло 
в город детства и юности Вентспилс, к дру-
зьям и близким. Бирута особенно не воз-
ражала», – вспоминает Андрейс. Он снова 
нашел работу в «Красном маяке», купил ста-
рый деревянный дом на улице Васарницу, 
между Старым городом и Остгалсом, и начал 
его перестраивать, чтобы создавать там 
семейное гнездо. 

ЧЕСТНЫЙ И УМНЫЙ ЧУДАК
«Я работал в основном один, на самой 

окраине. Время от времени появлялись 
деградировавшие бродяги, перекинуться 
парой слов или попросить денег, чтобы опох-
мелиться. Я предлагал им поработать, так как 
у меня тоже деньги на деревьях не растут, а 
за это они могли получить определенную 
сумму. Некоторые ругались, дескать, я бур-
жуй и эксплуататор, другие все же выполняли 
какую-то работу, а кто-то и пытался стащить 
что-нибудь. Среди таких бродяг я узнал быв-
шего музыканта когда-то роскошного ресто-
рана «Космос», саксофониста Анатолия 
Абрамова. Видимо, работая музыкантом в 
барах, этот сравнительно молодой, глубоко 
интеллигентный человек поддался алкоголь-
ной зависимости. К тому же, он никак не мог 
и, возможно, не хотел приспособиться к усло-
виям дикого капитализма. Кроме всего про-
чего, он очень стеснялся и поэтому даже не 

пытался учить латышский язык, без которого 
раньше везде можно было обойтись», – вспо-
минает Андрейс. Однако он уважал эти чуда-
чества своего нового знакомого, потому что 
ценил то, что Анатолий даже в таких обсто-
ятельствах не утратил честности. Он пред-
ложил ему каморку в новостройке, чтобы тот 
был вроде охранника. Анатолий же, пытаясь 
отплатить за отзывчивость, старался вну-
шить Андрею, что работа с цветным стеклом, 
из которого можно изготавливать сувениры, 
памятные знаки и украшения, могла бы быть 
для него намного лучше, интереснее и при-
быльнее, чем та, которой он занимался в 
то время. Он сам много лет назад обучился 
подобному ремеслу, занимался им в России 
и все еще с удовольствием вспоминал об 
этом. В итоге убедил или уговорил Андрея: в 
гараже они вместе изготовили примитивную 
горелку для плавки стекла, приобрели сте-
клянные стержни, и Анатолий продемонстри-
ровал, как они превращаются в причудливые 
фигурки животных. 

СВОЕВРЕМЕННЫЙ ИМПУЛЬС
«Творчество меня всегда привлекало в 

любом ремесле. Даже в Севастополе, где 
я три года отслужил на флоте оператором 
шифровальной аппаратуры, приходилось 
применять творческие способности. Однако 
я до той поры не знал, кто во мне дремал 
– ребенок, охочий до игрушек, художник, 
дизайнер, юморист, любитель природы или 
еще кто-нибудь, но Анатолий словно пробу-
дил это во мне. Дал импульс, и мне оста-
валось только признать, что он попал в 
точку», – вспоминает события приблизитель-
но семнадцатилетней давности Андрейс. На 
выставках и в сувенирных лавках он видел 
подобные изделия, но не мог представить 
себе, что он своими мощными руками, в 
которых угадывается медвежья сила, может 

изготовить что-то такое же миниатюрное, 
красивое и привлекательное. 

«Я говорю „спасибо” родителям и учите-
лям, обучившим меня ремеслу. Они научи-
ли меня быть настойчивым. Ведь для того, 
чтобы приучить руки к работе со стеклян-
ной мелкой пластикой, требуется по мень-
шей мере полгода. А чтобы подружиться с 
этим капризным материалом, должно прой-
ти более длительное время, и, может быть, 
лишь к концу жизни ты сможешь оценить, 
удалось ли тебе это», – Андрейс осторожен 
в прогнозах, захочет ли он и сможет ли со 
временем называть себя художником по сте-
кольной пластике, но пока еще более соответ-
ствующим он считает слово «ремесленник». 
Однако у него есть свой стиль в изготовле-
нии фигурок, отличный от зарубежных образ-
цов, свой почерк, продиктованный характе-
ром выбор цвета и стиля, свои «коронные» 
насекомые, животные и цветочные компо-
зиции. Мастерскую Андрейс оборудовал на 
втором этаже своего дома, чтобы возле водо-
родной горелки, температура пламени кото-
рой достигает 2000–2500 градусов, стеклом 
можно было заниматься в любое время суток. 

НЕ РАБОТА, А СТИЛЬ ЖИЗНИ
«К счастью, работа не стала для меня 

рутиной в плохом смысле. Я убедился, что 
не стоит заниматься ею в плохом настрое-
нии; что руки смогут сделать лишь то, что 
придумано в голове или продиктовано вне-
запно интуицией. Я могу работать, не счита-
ясь со временем, потому что создание таких 
вот «закорючек» требует не просто много, 
а очень много работы. Даже мои натрени-
рованные руки на изготовление, например, 
скорпиончика тратят по меньшей мере пару 
часов», – Андрейс не скрывает, что в его 
творческом труде есть и сложности, одна-
ко мастеру приносит удовольствие то, что с 
годами работа удается ему все лучше. 

«Свои технические навыки я не скрываю 
ни от кого, кто хотел бы учиться у меня очно 
или заочно. Понаблюдав за тем, как дело 
идет у меня, многим кажется, что и они суме-
ют это делать. Но в жизни нужно считаться 
с тем, что даже у талантливых и старатель-
ных пройдет не менее полугода, прежде чем 
они смогут показать свой товар покупателю. 

Недавно Андрейс сдал своеобразный экзамен  
на звание «гроссмейстера по 
изготовлению стеклянных изделий 
мелкой пластики» – сделал красную 
розу, которой, он убежден, нет  
нигде в мире.Первый учитель Андрея в стеколь-

ном деле – Анатолий Абрамов.

Еще красивее, чем в природе.
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Б есспорно, ситуация очень странная. Уже месяц у нас проходит забастов-
ка «основной ячейки» нашего здравоохранения –  институции семейных 
врачей. Вроде как люди бастуют и вроде всё же что-то делают, вроде как 

принимают пациентов, но меньше, вроде как берут плату за то, что положено за 
государственные средства, а вроде как и не берут.  И пока эта «вроде как заба-
стовка» проходит, медики других отраслей говорят – в общем у нас (то есть у 
остальных) тысячи пациентов, которых во время «как бы забастовки» врачи пер-
вичного приёма (звена) посылают на один кабинет дальше, никоим образом не 
толпятся у дверей прочих специалистов.   

Нельзя отрицать – ситуацию в медицине, в том числе с оплатой труда врачей, 
медсестёр и других работников отрасли нельзя назвать стабильной и позитив-
ной. Тем не менее, в этой ситуации самой тревожной является даже не сама 
забастовка семейных врачей как явление и форма протеста. Скорее, мы можем 
говорить об «убожестве» в самой структуре системы здравоохранения. И тому 
есть несколько причин. 

Во-первых, забастовка наглядно показывает, что в целом, оказывается, 
институции семейных врачей или же не функционирует вообще (о чём сви-
детельствует то, что объём услуг и консультаций, который во время забастов-
ки должен был бы возрасти в геометрической прогрессии, почти что не изме-
нился), или же функционирует абсолютно шиворот-навыворот (выписать нуж-
ные рецепты могут и другие врачи, а измерить кровяное давление можно и в 
аптеке). Во-вторых, отношение остальных членов медицинского сообщества к 
забастовке наглядно демонстрирует комментарий руководителя самого боль-
шого профсоюза медиков Валдиса Кериса: люди идут на работу, получают за 
это деньги, оказывают услуги, и в то же время говорят, что бастуют. «Нельзя 
играть словами», добавляет Керис.  И эта фраза симптоматична – значит, даже 
самим медикам (вроде как коллегам семейных врачей) не ясно, чего, почему и 
каким образом хотят добиться семейные врачи, потому что даже представители 
медиков признают, что предложение для компромисса было достаточно хоро-
шим.  В-третьих, самое большое возмущение бастующих (во всяком случае в 
публичном пространстве) в переговорах с министерством вызвали не дискус-
сии по поводу денег и процентов, а по поводу того, что объём денег будет свя-
зан с «критериями качества». Разве не свидетельствует это о еще одном запу-
щенном недуге: подобно тому, как в своё время у учителей, во время акции 
протеста которых выдвигались требования «увеличить» всем без исключения, 
независимо от результатов и качества? Разве не свидетельствует это о том, 
что в этой ситуации часть семейных врачей жили как «сыр в масле катается»? 
Выпиши рецепт, отправь к какому-нибудь специалисту, измерь давление, послу-
шай горестные рассказы пациентов, и деньги капитации плывут сами собой?

По сути, ситуация абсурдна сама по себе. Никто не отрицает право семейных 
врачей протестовать или даже бастовать.  Для такой ситуации даже найдены 
чисто организаторские решения – чтобы пациенты не остались совсем без пер-
вичного медицинского обслуживания, им обеспечены возможности обращаться 
непосредственно к специалистам в соответствующих ситуациях.  Всё это было 
бы понятно. Но! В настоящее время срок, установленный для проводимой орга-
низацией госпожи Вейде «вроде как забастовки», – 1 октября.   Значит – в тече-
ние трёх месяцев в государстве чисто теоретически не доступно первичное 
медицинское обслуживание.  И эта ситуация уже не вписывается ни в какие 
рамки. Это было бы подобно тому, если бы вдруг забастовали все полицейские. 
И в течение трёх месяцев у нас не было бы никого, кто охранял бы обществен-
ный порядок, а в критических случаях профсоюз полицейских посоветовал бы 
обращаться к армии – они помогут… 

Забастовка по своей сути – это крайняя мера протеста. Люди какой-либо 
отрасли перестают работать, следующий шаг – это создаёт неудобства другим, 
а в результате – достигается договорённость с начальством (правительством, 
министерством, руководством отрасли, владельцами фирм – в зависимости от 
принадлежности бастующих к какой-либо профессии). Обычно договорённость 
является компромиссом.  На сей раз выглядит так, что «деньги капитации» и 
несуществующие критерии качества – это непреступаемый камень преткнове-
ния. И здесь определённо не подойдёт «поза отстаивания позиций» – или так, 
как мы хотим (иными словами, дайте нам столько и столько миллионов), или мы 
не работаем. Между прочим, вроде как не работаем.  В отличие от забастовки 
машинистов “Deutsches Bahn”, результат которой – около двадцати отменён-
ных рейсов и то, что несколько тысяч человек своевременно не добрались до 
рабочего места, на сей раз речь идёт о нашем здоровье.  По крайней мере, так 
оно должно было быть, если предположим, что созданная институция семей-
ных врачей работает как швейцарские часы. К тому же, работать как швейцар-
ские часы означает и определённое качество в самом процессе работы. Призыв 
вспомнить клятву Гиппократа здесь, наверное, был бы неуместен, так как вели-
кий грек, вероятно, в гробу бы перевернулся, если бы увидел, как проходит эта 
«вроде как забастовка».  С другой стороны – если в целом «вроде как забастов-
ка» никакой, во всяком случае сиюминутной» видимой «пробки» в отрасли не 
создаёт (не будем говорить здесь о потенциальных далекоидущих последстви-
ях – как запущенные болезни пациентов и т.д.), тогда, возможно, вопрос заклю-
чается в изменении всей системы, которая будет работать эффективнее и не 
перетаскивать одеяло туда-сюда с аргументом “кто здесь главный?». Потому 
что во всей этой т. н. «революции» забыли о самом главном – о пациенте.   

Искренне ваша – газета “Ventspilnieks.lv”
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странной медицины

4 стр.

Председатель Совета по конкуренции 
Скайдрите Абрама 
Происходит передел рынка, потому что там, где 
самоуправление создает свое общество капи-
тала, частному предпринимателю больше нет 
места. И он уходит с рынка. Его работники оказы-
ваются без работы. Последствия – работы здесь 
не будет. Будет общество капитала самоуправле-
ния, но существует риск, что в долгосрочной пер-
спективе это будет неэффективное предприятие.

МНЕНИЕ

В Латвии хватает самоуправлений, 
которые включаются в предприни-
мательскую деятельность, таким 
образом вставляя палки в коле-
са частному предпринимательству. 

Аргументы относительно создания деформи-
рованной конкуренции и вытеснения с рынка 
предпринимателей, к сожалению, не работа-
ют. И речь идет не о таких обществах капита-
ла самоуправлений, как водное хозяйство или 
теплоснабжение. У местной власти по всей 
Латвии есть и такие предприятия, как похорон-
ное бюро, винокурня, стоматология, гостинич-
ный бизнес, а также бизнес, связанный с грузо-
перевозками и услугами питания. Для предпри-
нимателя, который оперирует своими частными 
средствами, тяжело или даже невозможно кон-
курировать с этими предприятиями, которые в 
бизнес вкладывают средства самоуправления. 

КОГДА ЗАКОН ОБХОДЯТ 
ПРИ ПОМОЩИ ЗАКОНА  

88-я статья Закона об устройстве государ-
ственного управления Латвии определяет, что 
публичное лицо для эффективного выполне-
ния своих функций может стать основателем 
общества капитала или участвовать в дея-
тельности уже существующего при наличии 
одного из следующих условий: если рынок не 
способен обеспечить реализацию интересов 
общества в соответствующей сфере; в резуль-
тате деятельности соответствующего обще-
ства капитала создаются товары или услуги, 
которые стратегически важны для развития 
территории государства или административ-
ной территории самоуправления или госу-
дарственной безопасности; осуществляется 
управление такой собственностью, которая 
является стратегически важной для развития 
территории государства или административ-
ной территории самоуправления. 

К тому же, перед тем как основать общество 
капитала или принять участие в деятельности 
уже существующего, самоуправление долж-
но оценить, возможно ли упомянутых целей 

Кусок вентспилсского 
«гостиничного пирога» 
у самоуправлений
Прохладное и дождливое лето заметно бьет по карману владельцев туристического 
бизнеса. В латвийской ассоциации сельского туризма «Lauku ceļotājs» говорят, что в 
связи с плохой погодой этим летом нагрузка в объектах сельского туризма значитель-
но ниже, чем в другие годы. Особенных оснований для радости нет и в приморских 
кемпингах – поскольку идет дождь и море холодное, люди нередко отказываются от 
резервации. Баланс летнего сезона еще может спасти жаркий и солнечный август, но, 
оказывается, погодные условия не единственный фактор, который создает сложно-
сти представителям гостиничного бизнеса в Вентспилсе.  Речь идет о конкуренции. К 
тому же, в роли конкурента – государство и самоуправление, которое, во всяком слу-
чае, теоретически, должно делать все возможное, чтобы способствовать развитию 
предпринимательства.  

достигнуть другими способами; нужно консульти-
роваться с институциями, компетентными в вопро-
сах защиты конкуренции, а также с обществами, 
представляющими коммерсантов. Другими словами, 
если, к примеру, на соответствующей территории уже 
достаточное количество хлебопекарен, самоуправ-
ление не должно нанимать пекарей и основывать 
свое производство. По крайней мере, такое впечат-
ление создается по прочтении закона. Однако любой 
закон можно обойти при помощи другого закона.  К 
примеру, гостиницу окрестить служебной гостиницей 
учебного заведения и спокойно заниматься предпри-
нимательской деятельностью. Посмотрим, что про-
исходит в сфере гостиничных услуг в Вентспилсе.  

ГОСТИНИЧНЫЙ БИЗНЕС 
И ДЕФОРМИРОВАННАЯ КОНКУРЕНЦИЯ

На вентспилсской городской домашней страни-
це сказано, что в туристическом сезоне 2017 года в 
Вентспилсе было 110 (!) предприятий размещения 
туристов, которые способны предложить 2504 спаль-
ных места. Значит, и речи не идет о том, что рынок не 
способен обеспечить реализацию интересов обще-
ства в данной сфере. Однако стоять в стороне 
от столь прибыльного бизнеса самоуправление не 
собирается. Море, пляж, образ курорта, являющего-
ся одной из любимых конечных туристических целей, 
притягивает как магнит. И раз есть гости, то их нужно 
разместить. Почему бы самоуправлению не поуча-
ствовать в подобном бизнесе? Другое дело, что все 
те гости, которые используют гостеприимство само-
управления, могут быть вписаны в балансе частных 
предпринимателей в графу «доходы, не полученные 
в результате деформированной конкуренции».  

Если на 
соответствующей 
территории уже 
достаточное количество 
хлебопекарен, 
самоуправление не 
должно нанимать 
пекарей и основывать 
свое производство.


